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Susret rukovodstva Parlamentarne skupštine BiH sa zamjenikom pomoćnika državnog tajnika SAD-a
i posebnim izaslanikom američkog predsjednika za Zapadni Balkan Gabrielom Escobarom

Predstavnički dom je od 1. 10. do 31. 12. održao dvije sjednice

Dom naroda je od 1. 10. do 31. 12. održao jednu hitnu sjednicu 

Чланови Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ и Делегације ПСБиХ у ПСНАТО-у
одржали састанак са предсједавајућим Војног комитета ЕУ

Специјални изасланик премијера Велике Британије за Западни Балкан Стјуарт Пич 
разговарао са члановима колегијума оба дома Парламентарне скупштине БиХ 

Чланови колегијума домова Парламентарне скупштине БиХ разговарали
са предсједником Владе Републике Хрватске Андрејем Пленковићем
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Zakonodavna aktivnost Predstavničkog doma PSBiH 
u periodu od oktobra do decembra 2021. godine

U periodu od 1. 10. do 31. 12. 2021. Predstavnički dom Parla-
mentarne skupštine BiH održao je dvije sjednice, te razmat-
rao 16 tačaka dnevnog reda u ukupnom trajanju od 7 sati i 
29 minuta. Na 24. sjednici razmatrano je 13 tačaka dnevnog 
reda – sjednica je trajala 5 sati i 47 minuta. Na 25. sjednici 
razmatrane su dvije tačke dnevnog reda – sjednica je trajala 
jedan sat i 42 minute. Održana je i jedna sjednica na kojoj se 
poslanicima obratio Christian Schmidt, visoki predstavnik za 
Bosnu i Hercegovinu. Sjednica je održana 28. 10. 2021. i trajala 
je sat i tri minuta.
U parlamentarnoj proceduri bilo je 11 prijedloga zakona, Pri-
jedlog amandmana II. na Ustav Bosne i Hercegovine i prijedlog 
amandmana II, III, IV. i V. na Ustav Bosne i Hercegovine. 

Poslanici su predložili četiri prijedloga zakona, Predsjedništvo 
BiH jedan, a Vijeće ministara BiH šest prijedloga zakona. Pos-
lanici su predložili prijedlog amandmana II, III, IV. i V. na Ustav 
Bosne i Hercegovine, a Vijeće ministara BiH  Prijedlog amand-
mana II. na Ustav Bosne i Hercegovine. Na pokretanje parla-
mentarne procedure čekaju četiri prijedloga zakona, dva su 
predložili poslanici, a dva Vijeće ministara BiH. Na pokretanje 
parlamentarne procedure čeka i prijedlog amandmana II. i III. 
na Ustav Bosne i Hercegovine. U proceduri su Prečišćeni tekst 
Zakona o državnoj službi u institucijama Bosne i Hercegovine, 
broj: 01,02-02-1-2133/17 od 31. 8. 2017, kao i Prečišćeni tekst 
Zakona o upravnom postupku, broj: 01,02-02-1-2486/17 od 
23. 10. 2017, koje je dostavilo Ministarstvo pravde BiH. 

PrEDSTAVNIČKI DOM PrEDSTAVNIČKI DOM

rEDNI BrOj 
SjEDNICE

DaTUm 
ODrŽAVANjA

PrISUSTVo Na 
SjEDNICAMA

24. sjednica 26. 10. 2021. 36 - 85,71%

25. sjednica 14. 12. 2021. 26 - 61,90%

Pregled održanih sjednica Predstavničkog doma PSBiH 
u periodu od 1. 10. do 31. 12. 2021.

U navedenom periodu poslanici su podnijeli šest 
inicijativa, od kojih je pet u proceduri, a na jednu 
inicijativu nije odgovoreno. Također, u parlamen-
tarnoj proceduri su i četiri inicijative koje su 
podnesene u prethodnom periodu.

Poslaničke inicijative
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Pregled zakona/prijedloga zakona i amandmana na Ustav Bosne i Hercegovine
u Predstavničkom domu PSBiH prema statusu

PrEDSTAVNIČKI DOM PrEDSTAVNIČKI DOM

1. Prijedlog zakona o izmjeni Zakona o zaštiti tajnih podataka
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-48/13 od 28. 10. 2013.

2. Prijedlog zakona o neradnim danima u vrijeme vjerskih praznika u Bosni i Hercegovini
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-21/15 od 28. 10. i 10. 12. 2015.

3. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o plaćama i naknadama u institucijama Bosne i Hercegovine
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-93/16 od 5. 1. i 17. 2. 2016.

4. Prijedlog zakona o Državnoj agenciji za istrage i zaštitu
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-3010/17 od 28. 12. 2017, 30. 1. i 21. 3. 2018.

5. Prijedlog zakona o javnim nabavkama Bosne i Hercegovine
 Predlagač: poslanici Dženan Đonlagić, Zlatan Begić, Vlatko Glavaš i Enver Bijedić, broj: 01-02-1-2123/20 od 29. 10. 2020, 26. 2. i 15. 3. 2021.

6. Prijedlog zakona o izmjenama Izbornog zakona Bosne i Hercegovine
 Predlagač: poslanici Nermin Nikšić, Saša Magazinović, Nada Mladina i Zukan Helez, broj: 01-02-1-863/21 od 21. 4. 2021.

7. Prijedlog zakona o izmjenama i dopuni Zakona o akcizama u Bosni i Hercegovini
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-1153/21 od 4. 6. 2021.

8. Prijedlog zakona o carinskim prekršajima Bosne i Hercegovine
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-1223/21 od 16. 6. 2021.

9. Prijedlog zakona o Budžetu institucija Bosne i Hercegovine i međunarodnih obaveza Bosne i Hercegovine za 2021. godinu
 Predlagač: Predsjedništvo BiH, broj: 01,02-02-1-1306/21 od 24. 6. 2021.

10. Prijedlog zakona o sprečavanju sukoba interesa u institucijama Bosne i Hercegovine
 Predlagač: poslanici Jasmin Emrić, Saša Magazinović i Damir Arnaut, broj: 01-02-1-1393/21 od 7.  7. 2021.

11. Prijedlog zakona o dopuni Zakona o osnovama sigurnosti saobraćaja na putevima u Bosni i Hercegovini
 Predlagač: poslanik Damir Arnaut, broj: 01-02-1-1904/21 od 14. 10. 2021.

Prijedlozi zakona u proceduri u Predstavničkom domu PSBiH na dan 31. 12. 2021.

1. Prijedlog amandmana II. na Ustav Bosne i Hercegovine                 
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-01-53/12 od 13. 12. 2012.

2. Prijedlog amandmana II, III, IV. i V. na Ustav Bosne i Hercegovine 
 Predlagač: poslanici Predrag Kojović, Mirjana Marinković – Lepić i Damir Arnaut, broj: 01-01-1-1794/20 od 27. 9. 2021.

Prijedlozi amandmana na Ustav Bosne i Hercegovine u proceduri
u Predstavničkom domu PSBiH na dan 31. 12. 2021.

1. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o sportu u Bosni i Hercegovini
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-532/18 od 19. 2. 2018.

2. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Izbornog zakona Bosne i Hercegovine
 Predlagač: poslanici Dženan Đonlagić, Zlatan Begić, Vlatko Glavaš i Enver Bijedić, broj: 01-02-1-1553/20 od 27. 7. 2020.

3. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o Visokom sudskom i tužilačkom vijeću Bosne i Hercegovine (“EI”)
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-2100/21 od 19. 11. i 29. 12. 2021.

4. Prijedlog zakona o izmjeni Zakona o plaćama i naknadama u institucijama Bosne i Hercegovine
 Predlagač: poslanik Damir Arnaut, broj: 01-02-1-2236 -1/21 od 29. 12. 2021.

Prijedlozi zakona koji čekaju na pokretanje parlamentarne procedure 
u Predstavničkom domu PSBiH na dan 31. 12. 2021.

1. Prijedlog amandmana II. i III. na Ustav Bosne i Hercegovine  
Predlagač: poslanici Dženan Đonlagić, Zlatan Begić, Vlatko Glavaš i Enver Bijedić, broj: 01-01-1-1554/20 od 27. 7. 2020.

Prijedlozi amandmana na Ustav Bosne i Hercegovine koji čekaju na pokretanje procedure
u Predstavničkom domu PSBiH na dan 31. 12. 2021.
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Međunarodni dokumenti
Na dan 31. 12. 2021. u parlamentarnoj proceduri u Predstavničkom domu 
PSBiH bilo je sedam međunarodnih dokumenata. 

Izvještaji i informacije
Na sjednicama Predstavničkog doma PSBiH razmatrano je šest izvještaja. 
Na 24. sjednici, održanoj 26. 10. 2021, pet izvještaja nije dobilo potrebnu 
entitetsku većinu te će se obaviti naknadno usaglašavanje u Kolegiju kao 
komisiji (Izvještaj o radu Pravobranilaštva BiH za 2020. godinu, broj: 01,02-
50-18-1436/21 od 16. 7. 2021; Izvještaj o izvršenju Budžeta institucija BiH 
i međunarodnih obaveza BiH za 2020. godinu, broj: 01,02-16-1-1456/21 
od 21. 7. 2021; Izvještaj o finansijskoj reviziji izvršenja budžeta institucija 
Bosne i Hercegovine za 2020. godinu, broj: 01-16-9-1724/21 od 10. 9. 2021; 
Izvještaj o provođenju zakona iz nadležnosti Centralne izborne komisije 
BiH u 2020. godini, broj: 01,02-50-18-1705/21 od 8. 9. 2021; Izvještaj o 
provođenju Lokalnih izbora 2020. godine, broj: 01,02-50-18-1706/21 od 

8. 9. 2021). Predstavnički dom PSBiH nije se izjašnjavao o Izvještaju o 
radu Upravnog odbora Izvozno-kreditne agencije BiH za 2020. godinu, 
broj: 01,02-50-18-1684/21 od 31. 8. 2021.

Odluka
Na 24. sjednici, održanoj 26. 10. 2021, Predstavnički dom PSBiH nije 
usvojio Odluku o potvrđivanju smjene ministra odbrane Bosne i 
Hercegovine Sifeta Podžića, broj: 01,02-34-7-1845/21 od 5. 10. 2021.

Ostalo
Na 24. sjednici, održanoj 26. 10. 2021, Prijedlog deklaracije o dobivanju 
kandidatskog statusa za članstvo u Evropskoj uniji nije dobio potrebnu 
entitetsku većinu, te će se obaviti naknadno usaglašavanje u Kolegiju 
kao komisiji, predlagač: poslanik Nikola Lovrinović, broj: 01-50-1-15-
22/21, veza: 01-02-1-1390/21 od 7. 7. 2021.

Ostali dokumenti – period od 1. 10. do 31. 12. 2021.

Obraćanje visokog predstavnika za Bosnu i Hercegovinu Christiana Schmidta 
članovima Predstavničkog doma Parlamentarne skupštine Bosne i Hercegovine

Visoki predstavnik međunarodne zajednice u Bosni i Hercegovini Christian 
Schmidt obratio se poslanicima na sjednici Predstavničkog doma Parla-
mentarne skupštine BiH koja je održana 28. oktobra.
U svom obraćanju visoki predstavnik osvrnuo se na aktuelnu političku 
situaciju u Bosni i Hercegovini, naglašavajući potrebu funkcioniranja 
institucija i otklanjanja postojećih blokada, te nastavka reformi s ciljem 
ispunjavanja 14 prioriteta iz Mišljenja Evropske komisije, kao i ispunjavanja 
programa “5 plus 2” kako bi Bosna i Hercegovina, kao mirna, sigurna i 
održiva zemlja, nastavila putem evropskih integracija.
“Poslanici koji danas nisu prisutni ovdje u julu su odlučili napustiti 
državne institucije, prigovarajući odluci mog prethodnika o izmjenama i 
dopunama Krivičnog zakona BiH kojim se sankcionira negiranje genocida 
i ratnih zločina i veličanje osuđenih ratnih zločinaca. Ono što ja apsolutno 
ne razumijem jeste da neko blokira parlament koji je pravo mjesto za 
razgovore. Kakav je to stav? Bilo je nekih dezinformacija u vezi s ovim 
amandmanima. Oni su u skladu s Okvirnom odlukom EU iz novembra 
2008. godine o suzbijanju određenih oblika i izraza rasizma i ksenofobije 
putem krivičnih odredbi”, naglasio je Schmidt.
Visoki predstavnik je dodao kako međunarodna zajednica neće samo 

nijemo sjediti postrani i gledati šta se dešava. 
“Svaki pokušaj da se unište pomaci koji su načinjeni u 26 godina neće biti 
prihvaćeni. Kao visoki predstavnik ja vas pozivam da radite sa mnom”, 
podvukao je Schmidt.
Visoki predstavnik je istaknuo značaj nastavka reforme pravosuđa s ciljem 
borbe protiv kriminala i korupcije i jačanja pravosudnih institucija. Osvrnuo 
se i na mogućnost korištenja bonskih ovlaštenja, te pozvao političare u 
Bosni i Hercegovini da zajedno rade na zaustavljanju procesa odlaska 
mladih iz zemlje, jačanju ekonomije i stvaranju uslova za bolji život svih 
građana u Bosni i Hercegovini.
Srdačnu dobrodošlicu visokom predstavniku prethodno je poželio pred-
sjedavajući Predstavničkog doma PSBiH Denis Zvizdić.
Nakon uvodnog obraćanja, visoki predstavnik odgovorio je i na pitanja 
šefova poslaničkih klubova: Adila Osmanovića, Saše Magazinovića, 
Dženana Đonlagića, Nikole Lovrinovića, Predraga Kojovića i samostalnog 
poslanika Jasmina Emrića.
Obraćanju visokog predstavnika međunarodne zajednice u BiH posla-
nicima u Predstavničkom domu PSBiH prisustvovali su i predstavnici 
zemalja članica Upravnog odbora Vijeća za provođenje mira (PIC) u BiH.
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Zakonodavna aktivnost Doma naroda PSBiH
u periodu od oktobra do decembra 2021. godine

U navedenom periodu delegati su podnijeli dvije inicijative i obje 
čekaju na pokretanje parlamentarne procedure. Također, od dvije ini-
cijative iz prethodnog perioda jedna inicijativa je u parlamentarnoj 
proceduri, a jedna čeka na pokretanje parlamentarne procedure.

Delegatske inicijative

rEDNI BrOj 
SjEDNICE

DaTUm 
ODrŽAVANjA

PrISUSTVo Na 
SjEDNICAMA

8. hitna sjednica   29. 11. 2021. 14 - 93,33%

Pregled održanih sjednica Doma naroda PSBiH 
u periodu od 1. 10. do 31. 12. 2021.

U periodu od 1. 10. do 31. 12. 2021. Dom naroda Parlamentarne 
skupštine BiH održao je jednu hitnu sjednicu i razmatrao dvije tačke 
dnevnog reda u ukupnom trajanju od 3 sata i 12 minuta.
U parlamentarnoj proceduri bilo je sedam prijedloga zakona i Prijed-
log amandmana II. na Ustav BiH, predlagača Vijeća ministara BiH. Na 
pokretanje parlamentarne procedure čeka šest prijedloga zakona.

Predstavnički dom PSBiH predložio je dva prijedloga zakona, Pred-
sjedništvo BiH jedan i Vijeće ministara BiH tri prijedloga zakona. 
U proceduri su Prečišćeni tekst Zakona o državnoj službi u instituci-
jama Bosne i Hercegovine, broj: 01,02-02-1-2133/17 od 31. 8. 2017, 
kao i Prečišćeni tekst Zakona o upravnom postupku, broj: 01,02-02-
1-2486/17 od 23. 10. 2017, koje je dostavilo Ministarstvo pravde BiH.

Dragan Čović od 28. oktobra predsjedavajući 
Doma naroda PSBiH
U okviru redovne rotacije, od 28. oktobra 2021. godine funkciju 
predsjedavajućeg Doma naroda Parlamentarne skupštine Bosne i 
Hercegovine preuzeo je Dragan Čović.
U narednih osam mjeseci funkciju prvog zamjenika predsjedavaju-
ćeg Doma naroda PSBiH obavljat će Nikola Špirić, dok će funkciju 
drugog zamjenika predsjedavajućeg Doma naroda PSBiH obavljati 
Bakir Izetbegović. 
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1. Prijedlog amandmana II. na Ustav Bosne i Hercegovine                 
  Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-01-53/12 od 13. 12. 2012.

Prijedlozi amandmana na Ustav Bosne i Hercegovine u proceduri
u Domu naroda PSBiH na dan 31. 12. 2021.

Prijedlozi zakona koji čekaju na pokretanje parlamentarne procedure
u Domu naroda PSBiH na dan 31. 12. 2021.

1. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o sportu u Bosni i Hercegovini
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-532/18 od 19. 2. 2018.

2. Prijedlog zakona o izmjenama i dopuni Zakona o akcizama u Bosni i Hercegovini
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-1153/21 od 4. 6. 2021.

3. Prijedlog zakona o izmjeni i dopunama Zakona o Vijeću ministara Bosne i Hercegovine
  Predlagač: Predstavnički dom PSBiH, broj: 02-02-1-567/21 od 18. 6. 2021.

4. Prijedlog zakona o dopuni Zakona o finansiranju institucija Bosne i Hercegovine
 Predlagač: Predstavnički dom PSBiH, broj: 02-02-1-862/21 od 18. 6. 2021.

5. Prijedlog zakona o Budžetu institucija Bosne i Hercegovine i međunarodnih obaveza Bosne i Hercegovine za 2021. godinu
 Predlagač: Predsjedništvo BiH, broj: 01,02-02-1-1306/21 od 24. 6. 2021.

6. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o Visokom sudskom i tužilačkom vijeću Bosne i Hercegovine (“EI”)
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-2100/21 od 19. 11. i 29. 12. 2021.

1. Prijedlog zakona o izmjeni Zakona o zaštiti tajnih podataka
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-48/13 od 28. 10. 2013.

2. Prijedlog zakona o neradnim danima u vrijeme vjerskih praznika u Bosni i Hercegovini
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-21/15 od 28. 10. i 10. 12. 2015.

3. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o plaćama i naknadama u institucijama Bosne i Hercegovine
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-93/16 od 5. 1. i 17. 2. 2016.

4. Prijedlog zakona o Državnoj agenciji za istrage i zaštitu
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-3010/17 od 28. 12. 2017, 30. 1. i 21. 3. 2018.

5. Prijedlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o javnim nabavkama (“P.Z.E.I.”)
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-495/21 od 24. 2. i 16. 3. 2021.

6. Prijedlog zakona o zaštiti prava na suđenje u razumnom roku pred Sudom Bosne i Hercegovine
 Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-764/21 od 7. 4. i 30. 4. 2021.

7. Prijedlog zakona o carinskim prekršajima Bosne i Hercegovine
       Predlagač: Vijeće ministara BiH, broj: 01,02-02-1-1223/21 od 16. 6. 2021.

Prijedlozi zakona u proceduri u Domu naroda PSBiH na dan 31. 12. 2021.

Pregled zakona/prijedloga zakona i amandmana na Ustav Bosne i Hercegovine
u Domu naroda PSBiH prema statusu

Dom NaroDa
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Ukupno održano sjednica
Ukupno razmatrano tačaka 
i podtačaka dnevnog reda

Ukupno trajanje sjednica

Predstavnički dom PSBiH
redovne sjednice 2 16 tačaka 7 sati i 29 minuta

Dom naroda PSBiH
redovne sjednice - - -

Dom naroda PSBiH
hitne sjednice 1 2 tačke 3 sata i 12 minuta

Kolegij Predstavničkog doma PSBiH 5+1* 30 tačaka
(+ 8 podtačaka) 45 minuta

Kolegij Predstavničkog doma PSBiH 
u proširenom sastavu 2+1** 5 tačaka 45 minuta

Kolegij Dom naroda PSBiH - - -

Zajednički kolegij oba doma PSBiH - - -

Trajanje sjednica i tačke 
dnevnog reda u periodu
od 1. 10. do 31. 12. 2021.

Međunarodni dokumenti
Na dan 31. 12. 2021. u parlamentarnoj proceduri u Domu naroda bilo je 
osam međunarodnih dokumenata.

Ostalo - zaključci
Na 8. hitnoj sjednici, održanoj 29. 11. 2021, povodom rasprave o Zahtjevu 
kojim se traži da predsjedavajući i Kolegij Doma naroda Parlamentarne 
skupštine BiH, najkasnije u roku od tri dana od dostavljanja ovog zahtjeva 
u parlamentarnu proceduru, sazovu hitnu sjednicu Doma naroda 
Parlamentarne skupštine BiH na kojoj bi se kao prva tačka dnevnog reda 
razmatrala: “Informacija Kolegija Doma naroda Parlamentarne skupštine 
BiH o razlozima blokade rada najvišeg zakonodavnog organa države Bosne 
i Hercegovine, s posebnim osvrtom na obrazloženje pravnog osnova 
blokiranja rada ovog državnog organa vlasti”, broj: 02-50-6-2102/21 od 
22. 11. 2021, delegatkinja Lidija Bradara predložila je tri zaključka. Dva 
zaključka su usvojena, a jedan zaključak nije dobio potrebnu entitetsku 
većinu. Članovi Kolegija Doma naroda kao komisija nisu postigli saglas-
nost i uputili su o tome Izvještaj Domu, u skladu s članom 75. stav (4) 
Poslovnika Doma naroda, broj: 02-50-6-528-8/21 od 15. 12. 2021. 

Usvojeni zaključci glase: 

1. “Pozivamo na hitno usaglašavanje izbornih modela na osnovu 
potpisanog Političkog sporazuma o principima izmjena i dopuna 
Izbornog zakona BiH od 17. 6. 2020, kako bi se osiguralo legitimno 
predstavljanje konstitutivnih naroda u Predsjedništvu BiH i domo- 
vima naroda te uklonili svi oblici utvrđenih nejednakosti i diskrimi-
nacija, a u skladu s Odlukom Ustavnog suda BiH, broj: U-23/14 i 
presudama Evropskog suda za ljudska prava koje još čekaju svoje 
izvršenje.

2. Pozivamo sve političke aktere na stalni dijalog kako bi hitno 
ostvarili preduslove za redovno i nesmetano funkcioniranje te 
ispunjavanje obaveza kako iz nadležnosti Vijeća ministara BiH tako 
i iz Parlamentarne skupštine BiH.”

Delegati iz Kluba srpskoga naroda (Sredoje Nović, Nikola Špirić, Lazar 
Prodanović i Dušanka Majkić) predložili su šest zaključaka. Jedan 
zaključak nije usvojen, a pet zaključaka nije dobilo potrebnu entitetsku 
većinu. Članovi Kolegija Doma naroda kao komisija nisu postigli saglas-
nost i uputili su o tome Izvještaj Domu, u skladu s članom 75. stav (4) 
Poslovnika Doma naroda, broj: 02-50-6-528-8/21 od 15. 12. 2021.

Ostali dokumenti – period od 1. 10. do 31. 12. 2021.

Napomena: 
*49. sjednica Kolegija PDPSBiH, održana 28. 10. 2021.
S obzirom na to da sjednici nisu prisustvovali prvi zamjenik predsjedavajućeg Predstavničkog Nebojša Radmanović i druga zamjenica predsjedavajućeg Borjana 
Krišto, nije bilo uslova da se provede postupak usaglašavanja o materijalima, u skladu s članom 86. stav (1) Poslovnika Predstavničkog doma. O 49. sjednici Kolegija 
Predstavničkog doma PSBiH sačinjena je Zabilješka, broj: 01-50-2-13-49/21 od 16. 12. 2021.
Sljedeća sjednica numerirana je pod brojem 50. 

**27. sjednica Kolegija Predstavničkog doma u proširenom sastavu, održana 26. 10. 2021.
S obzirom na to da sjednici nisu prisustvovali: Nebojša Radmanović, prvi zamjenik predsjedavajućeg Predstavničkog doma, Borjana Krišto, druga zamjenica predsje-
davajućeg Predstavničkog doma, Nikola Lovrinović, predsjedavajući Kluba poslanika HDZBiH, HSS, HKDUBiH, HSP-HNS, HSP dr. A. Starčević BiH, HDU, Snježana Novaković-
Bursać, predsjedavajuća Kluba poslanika SNSD-a, Mirko Šarović, predsjedavajući Kluba poslanika SDS-a i PDP-a, i Nenad Stevandić, predsjedavajući Kluba poslanika Srpski 
klub, nije bilo kvoruma za održavanje sjednice. O 27. sjednici Kolegija Doma u proširenom sastavu sačinjena je Zabilješka, broj: 01-50-2-14-49/21 od 16. 12. 2021.
Sljedeća sjednica numerirana je pod brojem 28.

Dom NaroDa
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Broj održanih sjednica stalnih komisija PSBiH u periodu od 1. 10. do 31. 12. 2021.

Komisije Predstavničkog doma PSBiH 

 

 

 

0

0

1

1

1

1

1

Komisija za pripremu izbora Vijeća ministara BiH

Komisija za ostvarivanje ravnopravnosti spolova

Komisija za saobraćaj i komunikacije

Komisija za finansije i budžet

Komisija za vanjsku trgovinu i carine

Komisija za vanjske poslove

Ustavnopravna komisija

 

0

0

0

Komisija za finansije i budžet

Komisija za vanjsku i trgovinsku politiku, carine,
saobraćaj i komunikacije

Ustavnopravna komisija

Komisije Doma naroda PSBiH

Zajedničke komisije oba doma PSBiH 

 

 

 

0

0

0

0

0

0

Zajednička komisija za ljudska prava

Zajednička komisija za administrativne
poslove

Zajednička komisija za evropske
integracije

Zajednička komisija za ekonomske
reforme i razvoj

Zajednička komisija za nadzor nad radom
Obavještajno-sigurnosne agencije BiH

Zajednička komisija za odbranu i
sigurnost BiH
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Na 23. sjednici Ustavnopravne komisije Predstavničkog doma Parlamen-
tarne skupštine BiH, koja je održana 25. oktobra, utvrđena je usaglašenost 
sa Ustavom Bosne i Hercegovine i pravnim sistemom BiH i prihvaćeni su 
principi Prijedloga amandmanâ II, III, IV. i V. na Ustav Bosne i Hercegovine, 
čiji su predlagači poslanici: Predrag Kojović, Mirjana Marinković-Lepić i 
Damir Arnaut. Komisija je utvrdila usaglašenost sa Ustavom Bosne i Her-
cegovine i prihvatila principe Prijedloga zakona o izmjenama Izbornog za-
kona Bosne i Hercegovine, čiji su predlagači poslanici: Nermin Nikšić, Saša 
Magazinović, Nada Mladina i Zukan Helez.
Usvojen je Izvještaj o radu Pravobranilaštva Bosne i Hercegovine za 2020. 
godinu. Izvještaj o provođenju zakona iz nadležnosti Centralne izborne 
komisije BiH u 2020. godini i Izvještaj o provođenju Lokalnih izbora u 2020. 
godini, čiji je podnosilac Centralna izborna komisija BiH, primljeni su k 
znanju. Usvojena je poslanička inicijativa Damira Arnauta kojom se nalaže 
Ministarstvu civilnih poslova BiH da u roku od 14 dana od dana usvajanja 
ove inicijative uspostavi postupak i otpočne proces izdavanja jedinstvenih 
COVID-19 certifikata s QR kodom, s ciljem njihovog korištenja van Bosne 
i Hercegovine na jedan od dva sljedeća načina: izdavanje takvih certifikata 

od strane samog Ministarstva, na osnovu potvrda o vakcinisanju/prebolo-
vanom COVID-u, koje Ministarstvo pribavi od nadležnih entitetskih, kanton-
alnih i organa Brčko Distrikta BiH, odnosno potvrda navedenih nadležnih 
organa koje građani sami dostave Ministarstvu, ili kreiranje i dostavljanje na-
vedenim nadležnim organima jedinstvenog obrasca za izdavanje takvih cer-
tifikata od strane tih organa. Uz ovu poslaničku inicijativu, Komisija je usvo-
jila zaključak kojim se sugerira da se o jedinstvenim COVID-19 certifikatima 
postigne dogovor Ministarstva civilnih poslova BiH i nadležnih ministarstava 
na nižim nivoima vlasti (entiteti, Brčko Distrikt BiH, kantoni), te da jedinstvene 
certifikate građanima izdaju nadležne institucije na nižim nivoima vlasti. Us-
vojena je i poslanička inicijativa Saše Magazinovića kojom se zadužuje Vijeće 
ministara BiH da u roku od šest mjeseci u parlamentarnu proceduru dostavi 
Prijedlog okvirnog zakona o klimatskim promjenama. U Radnu grupu za 
izradu 4. periodičnog izvještaja BiH o implementaciji Međunarodnog pakta 
o građanskim i političkim pravima Ustavnopravna komisija Predstavničkog 
doma PSBiH nominirala je poslanika Zlatana Begića.
Zbog nedostatka kvoruma odgođena je 24. sjednica Ustavnopravne 
komisije, zakazana za 13. decembar. 

Na 28. sjednici Komisije za finansije i budžet Predstavničkog doma Parla-
mentarne skupštine BiH, koja je održana 25. oktobra, usvojen je Izvještaj 
o izvršenju Budžeta institucija BiH i međunarodnih obaveza BiH za 2020. 
godinu. Komisija je na sjednici usvojila i Izvještaj o finansijskoj reviziji 
izvršenja Budžeta institucija BiH za 2020. godinu. Uz ovaj izvještaj članovi 
Komisije usvojili su i sljedeće zaključke kojim Predstavničkom domu PS-
BiH predlažu da:
• zatraži od Vijeća ministara BiH i Ministarstva finansija i trezora BiH da 

hitno pristupe realizaciji preporuka revizije koje su sadržane u tek-
stu Izvještaja o finansijskoj reviziji izvršenja Budžeta institucija BiH za 
2020. godinu, te da Predstavničkom domu PSBiH, najkasnije do 1. 3. 
2022, dostave informaciju o realizaciji preporuka iz Izvještaja;

• zatraži od Vijeća ministara BiH i Ministarstva finansija i trezora BiH da 

posebnu pažnju posvete jačanju sistema internih kontrola u instituci-
jama BiH, te da, s ciljem povećanja efikasnosti finansijskog poslo-
vanja i pouzdanosti finansijskih izvještaja, uspostave cjelovit sistem 
internih kontrola kojim će smanjiti rizik od ponavljanja istih grešaka 
ili pojave novih grešaka u svom finansijskom poslovanju.

Usvojen je i Godišnji revizorski izvještaj o glavnim nalazima i preporukama 
za 2020. godinu, kao i Nacrt budžeta Ureda za reviziju institucija BiH za 
2022. godinu. Finansijski izvještaj Ureda za reviziju institucija BiH za period 
od 1. 1. do 30. 6. 2021. primljen je k znanju. Prihvaćen je Plan Komisije za 
finansije i budžet Predstavničkog doma PSBiH za razmat-ranje izvještaja o 
finansijskom poslovanju institucija BiH u 2020. godini.
Zbog nedostatka kvoruma odgođena je 29. sjednica Komisije, koja je bila 
zakazana za 13. decembar.

Ustavnopravna komisija Predstavničkog doma PSBiH

Komisija za finansije i budžet Predstavničkog doma PSBiH

Na 23. sjednici Komisije za vanjske poslove, koja je održana 26. oktobra, dato 
je pozitivno mišljenje i Domu preporučeno da dâ saglasnost za ratificiranje 
Aneksa I. Sporazuma između Vijeća ministara Bosne i Hercegovine i Vlade 
Crne Gore o provođenju graničnih provjera na zajedničkim graničnim 
prijelazima za zajedničku lokaciju na graničnom prijelazu Deleuša – 
Vraćenovići. Također, dato je pozitivno mišljenje i Domu preporučeno da dâ 
saglasnost za ratificiranje Aneksa II. Sporazuma između Vijeća ministara 
Bosne i Hercegovine i Vlade Crne Gore o provođenju graničnih provjera na 
zajedničkim graničnim prijelazima za zajedničku lokaciju na graničnom 
prijelazu Hum – Šćepan Polje, Aneksa III. Sporazuma između Vijeća 
ministara Bosne i Hercegovine i Vlade Crne Gore o provođenju graničnih 
provjera na zajedničkim graničnim prijelazima za zajedničku lokaciju na 
graničnom prijelazu Sitnica – Zupci i Aneksa IV. Sporazuma između Vijeća 
ministara Bosne i Hercegovine i Vlade Crne Gore o provođenju graničnih 
provjera na zajedničkim graničnim prijelazima za zajedničku lokaciju na 
graničnom prijelazu Klobuk – Ilino Brdo. 

Komisija za vanjske poslove
Na 13. sjednici Komisije za saobraćaj i komunikacije, koja je održana 14. 
decembra, podržani su principi Prijedloga zakona o dopuni Zakona o os-
novama sigurnosti sаоbrаćаја nа putеvimа u Bosni i Hercegovini, čiji je 
predlagač poslanik Damir Arnaut. Finansijski plan Državne regulatorne 
komisije za električnu energiju za 2022. godinu primljen je k znanju.

Komisija za saobraćaj i komunikacije

Na 15. sjednici Komisije za vanjsku trgovinu i carine, koja je održana 25. 
oktobra, nije usvojen Izvještaj o radu Upravnog odbora Izvozno-kreditne 
agencije BiH za 2020. godinu. Članovi Komisije usvojili su zaključak 
kojim su Izvještaj vratili na doradu Upravnom odboru Izvozno-kreditne 
agencije BiH. Zabilješka s radnog sastanka članova Komisije za vanjsku 
trgovinu i carine Predstavničkog doma PSBiH s delegacijom Sejma Re-
publike Poljske primljena je k znanju.

Komisija za vanjsku trgovinu i carine

Članovi Ustavnopravne komisije Predstavničkog doma PSBiH, Ustavno-
pravne komisije Doma naroda PSBiH, Zajedničke komisije za ljudska 
prava i Komisije za ostvarivanje ravnopravnosti spolova učestvovali su 10. 
decembra u Bijeljini na zajedničkoj tematskoj sjednici o temi “Provođenje 
Preporuke 12 (a) Komiteta Ujedinjenih naroda za eliminaciju svih oblika dis-
kriminacije žena (Komitet UN-a za CEDAW)”.
Na sjednici, organiziranoj uz pomoć Agencije za ravnopravnost spolo-
va Ministarstva za ljudska prava i izbjeglice BiH, članovi radnih tijela oba 
doma Parlamentarne skupštine BiH Ljubica Miljanović, Jasmin Emrić, Aida 

Baručija, Nikola Lovrinović, Zlatan Begić, Jakov Galić i Asim Sarajlić upo-
znati su s preporukama koje je Komitet UN-a za CEDAW podnio na Šesti 
periodični izvještaj BiH o provođenju UN-ove Konvencije o eliminaciji svih 
oblika diskriminacije žena, kao i s prijedlogom aktivnosti za provođenje tih 
preporuka. Učesnicima zajedničke tematske sjednice predstavljeni su i pri-
jedlozi amandmana na Ustav BiH, koje su, s ciljem provođenja preporuka 
Komiteta UN-a za CEDAW, podnijeli predstavnici nevladinih organizacija. 
Zaključeno je da se na bazi prezentiranih inicijativa nastave aktivnosti u 
nadležnim radnim tijelima PSBiH. 

Zajednička tematska sjednica o provođenju preporuka Komiteta UN-a za CEDAW
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Predsjedavajući Zajedničke komisije za ljudska prava Lazar 
Prodanović i članovi Zajedničke komisije Marina Pendeš i Denis 
Bećirović razgovarali su 17. novembra s predstavnicima OSCE-
ovog Ureda za demokratske institucije i ljudska prava (ODIHR) o 
položaju i zaštiti zaštitnika ljudskih prava u Bosni i Hercegovini.
Svrha posjete zamjenika šefa Odjela za ljudska prava ODIHR-a 
Andrewa Gardnera i konsultantice u Odjelu za ljudska prava ODIHR-a 
Angelice Notaristefano jeste da se prikupe informacije o prove-
denim mjerama i mehanizmima za zaštitu zaštitnika ljudskih 
prava u Bosni i Hercegovini, uključujući i izazove i dobre prakse u 
ovoj oblasti, kao i informacije o zakonodavnom okviru i okvirnim 
politikama koje se odnose na status, rad i zaštitu zaštitnika ljud-
skih prava u našoj zemlji.
Predstavnici ODIHR-a podsjetili su na sadržaj Deklaracije Ujedi-
njenih naroda o zaštitnicima ljudskih prava u kojoj se pojam 
zaštitnika ljudskih prava definira kao svi ljudi koji mirnim putem 
i bez diskriminacije rade na promociji i zaštiti ljudskih prava i os-
novnih sloboda. U vezi s tim, naglasili su da im je cilj prikupiti što 
više informacija o statusu nezavisnih novinara te pripadnika civil-
nog društva koji se bave zaštitom ljudskih prava. Interesirali su se 
za stanje zakonske regulative u vezi sa osiguranjem fizičkog integ-
riteta, slobode, sigurnosti i dostojanstva zaštitnika ljudskih prava, 
kao i za omogućavanje sigurnog okruženja za rad na zaštiti ljudskih 
prava. Na osnovu prikupljenih podataka, predstavnici ODIHR-a izra-
dit će izvještaj koji će obuhvatiti fizički integritet, slobodu i sigurnost, 
te dostojanstvo zaštitnika ljudskih prava u BiH, sigurno i pogodno 
okruženje za rad na zaštiti ljudskih prava i okvir za provođenje 
Smjernica ODIHR-a o zaštiti zaštitnika ljudskih prava.

Aktivnosti Zajedničke komisije za ljudska prava

Članovi Zajedničke komisije za ljudska prava razgovarali s predstavnicima ODIHR-a o 
položaju zaštitnika ljudskih prava u BiH

Povodom 16. novembra, Međunarodnog dana tolerancije, predsjedava-
jući Zajedničke komisije za ljudska prava Lazar Prodanović uputio je 
saopćenje za javnost u kojem je, između ostalog, istaknuo:
“Ovog 16. novembra navršit će se punih 25 godina od proglašenja ovog 
datuma za Međunarodni dan tolerancije. Godinu dana prije nego što je 
Generalna skupština Ujedinjenih naroda svojom rezolucijom proglasi-
la Međunarodni dan tolerancije, države članice UNESCO-a usvojile su, 
također 16. novembra, Deklaraciju o principima tolerancije, koja poziva 
sve države i narode da poštuju i slave različitost i pravo na različitost, 
što je, kako se ističe, temelj bogatstva naših društava i trajnog mira u 
cijelom svijetu.”
Dodao je kako ništa bolje ne definira toleranciju kao čuvena rečenica iz 
Deklaracije u kojoj se navodi da je tolerancija “harmonija u različitosti”. 
“Ova definicija svakako predstavlja najkraći i najbolji opis Bosne i Her-
cegovine, države čije najveće bogatstvo, kao što je mnogo puta kazano, 
jesu i treba da budu njene različitosti. Obilježavajući Međunarodni dan 
tolerancije, treba da imamo na umu da je Bosni i Hercegovini danas 
više nego bilo kada potrebna tolerancija prema drugima i drugačijima“, 
istaknuo je Prodanović.
Također, predsjedavajući Zajedničke komisije za ljudska prava uputio 
je povodom 20. novembra, Međunarodnog dana djeteta, saopćenje za 
javnost u kojem je potcrtao kako su se ovog 20. novembra navršile pune 
32 godine od Odluke Generalne skupštine Ujedinjenih naroda da usvoji 
Konvenciju o pravima djeteta, koju je ratificiralo 196 država i kojom se 
djeci Planete priznaju prava na obrazovanje, zdravstvenu zaštitu, pravo 
na igru i mnoga druga prava. 
“Ovaj dokument, kao najbrže i najšire prihvaćena konvencija u his-

toriji zaštite ljudskih prava, postao je sastavni dio Aneksa I. Dejtonskog 
mirovnog sporazuma i ima prioritet u primjeni u odnosu na domaće 
zakonodavstvo u Bosni i Hercegovini. Briga o svakom djetetu u našoj 
zemlji, kao i preduzimanje aktivnosti s ciljem poštivanja prava djeteta na 
život, preživljavanje, razvoj, učenje i razvijanje bez bilo kakve diskrimi-
nacije, predstavljaju prioritetne obaveze svih institucija u Bosni i Herce-
govini”, istakao je Prodanović.
Dodao je kako je u vremenu u kojem živimo važno posvetiti pažnju i 
pitanju školovanja djece tokom pandemije koronavirusa, kao i pitanju 
zaštite djece i njihovih prava od negativnog uticaja društvenih mreža, 
odnosno različitih kibernetičkih predatora i kriminalaca.
Povodom 18. decembra, Međunarodnog dana migranata, predsjedavajući 
Zajedničke komisije za ljudska prava Lazar Prodanović uputio je 
saopćenje za javnost u kojem je, između ostalog, rekao:
“Više od dvije decenije u cijelom svijetu 18. decembar obilježava se kao 
Međunarodni dan migranata, dan koji Ujedinjeni narodi i sve države 
članice obilježavaju apelirajući na poštivanje Međunarodne konvencije 
za zaštitu prava radnika migranata i članova njihovih porodica, kao i 
na poštivanje svih drugih međunarodnih dokumenata kojima se štite 
ugrožena prava ove kategorije ljudi. Danas su migracije i migranti 
pitanje kojim se bavi cijela planeta, budući da se razvijene zemlje svijeta 
suočavaju s milionskim prilivom ljudi koji, u potrazi za boljim životom, 
bježe od ratova, siromaštva, nedostatka hrane, vode, posljedica klimat-
skih promjena. Svijet je permanentno suočen s migrantskom krizom, 
čije je rješavanje nerijetko u ozbiljnom konfliktu sa svim važećim 
međunarodnim konvencijama za zaštitu ljudskih prava”, naglasio je 
Prodanović.

Saopćenja Zajedničke komisije za ljudska prava

Članovi Zajedničke komisije za ljudska prava upoznali su predstavnike ODIHR-a 
s aktivnostima ovog radnog tijela i najviše zakonodavne institucije u Bosni i Her-
cegovini u ovoj oblasti. Posebno su se osvrnuli na Izvještaj o slobodi govora i 
stanju medijskih sloboda, koji je usvojen u prethodnom mandatu Parlamentarne 
skupštine BiH, zaključke tematske sjednice Zajedničke komisije za ljudska prava 
o slobodi izražavanja i slobodi medija, kao i na zakonodavnu aktivnost Parlamen-
tarne skupštine BiH u vezi sa sprečavanjem i kažnjavanjem širenja govora mržnje 
putem interneta, te u vezi s jasnijim definiranjem pitanja provođenja preporuka 
Institucije ombudsmena za ljudska prava BiH.
Razgovaralo se i o mogućnostima izrade komparativne studije o mehanizmima i 
standardima zaštite zaštitnika ljudskih prava u zemljama Evropske unije, koje bi 
Bosna i Hercegovina, kao država u procesu evropskih integracija, mogla primijeniti 
u sopstvenom zakonodavstvu.
Razmatrana je i mogućnost da Bosna i Hercegovina donese lex specialis zakon 
o zaštiti zaštitnika ljudskih prava u BiH, što je okarakterizirano kao ideja na ko-
joj treba raditi, posebno zbog teške pozicije ombudsmena za ljudska prava, ali i 
ugroženosti novinara i medija koji se bave istraživačkim novinarstvom.
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Aktivnosti Zajedničke komisije za odbranu i sigurnost BiH

• Predsjedavajući Zajedničke komisije za odbranu i sigurnost BiH Asim Sarajlić i parlamentarni vojni povjerenik BiH Boško Šiljegović, na poziv koman-
danta EUFOR-a generalmajora Alexandera Platzera, u bazi Butmir u Sarajevu prisustvovali su 1. oktobra danu za visoke zvanice u okviru godišnje 
vježbe EUFOR-a “Brzi odgovor 2021”. Ovom godišnjom vježbom provjerene su sposobnosti EUFOR-a da rasporedi rezervne snage koje se nalaze 
izvan BiH, a koje zemlje učesnice drže u visokoj pripravnosti. Ove godine Oružane snage BiH su na vježbi učestvovale s tri pješadijska voda iz sasta-
va Operativne komande Oružanih snaga BiH. Za potrebe vježbe 
Ministarstvo odbrane BiH dalo je na raspolaganje EUFOR-u i 
vlastite infrastrukturne kapacitete na različitim lokacijama u 
Bosni i Hercegovini. Snage EUFOR-ovog multinacionalnog bata-
ljona i njihove rezervne snage, uz učešće pripadnika Oružanih 
snaga BiH, SIPA-e i policijskih agencija, imale su završnu vježbu 
čiji je cilj bio da se pokaže interoperabilnost, efikasnost sadejstva 
i značaj uspješne saradnje sa subjektima odbrane i sigurnosti u 
BiH. Vježba, čiji je scenarij podrazumijevao i stvaranje sigurnog 
okruženja za otklanjanje posljedica eventualnog zemljotresa 
u južnom dijelu Bosne i Hercegovine, održana je na teritoriji 
Glamoča, Livna, Tomislav-Grada, Ljubuškog, Mostara, Čapljine, 
Trebinja, Bileće i Sarajeva. U realizaciji vježbe “Brzi odgovor 
2021”, uz EUFOR-ove jedinice stacionirane u Bosni i Hercegovini, 
učestvovale su rezervne snage EUFOR-a iz Austrije, Bugarske, 
Mađarske, Turske i Rumunije.

• Predsjedavajući Zajedničke komisije za odbranu i sigurnost BiH i predsjedavajući Delegacije PSBiH u PSNATO-a Asim Sarajlić i parlamentarni 
vojni povjerenik BiH Boško Šiljegović prisustvovali su centralnoj svečanosti povodom obilježavanja 1. decembra, Dana Oružanih snaga BiH i 16. 
godišnjice postojanja Oružanih snaga BiH. Ovoj svečanosti prisustvovali su članovi Predsjedništva BiH Željko Komšić i Šefik Džaferović, ministar od-
brane BiH Sifet Podžić i zamjenici ministra odbrane BiH Mijo Krešić i Mirko Okolić, komandanti jedinica i komandi Oružanih snaga BiH s načelnikom 
Zajedničkog štaba OSBiH generalpukovnikom Senadom Mašovićem na čelu, kao i komandanti Štaba NATO-a u Sarajevu i EUFOR-a u BiH. Tokom 
svečanosti čelni ljudi Ministarstva odbrane BiH i Oružanih snaga BiH, te predsjedavajući Predsjedništva BiH Željko Komšić govorili su o uspješnih 
16 godina od formiranja Oružanih snaga BiH, tokom kojih su, kako je kazano, Oružane snage BiH svojim aktivnostima postale prepoznatljive 
među građanima Bosne i Hercegovine kao integrativni faktor i garant sigurnosti Bosne i Hercegovine. Rezultati u misiji koju imaju Oružane snage 
BiH posebno su prepoznatljivi u pomoći civilnom stanovništvu 
tokom elementarnih nepogoda, u procesu vojnog deminiranja 
i u izvršavanju veoma odgovornih zadataka u mirovnim misi-
jama NATO-a, Ujedinjenih naroda i Evropske unije, ocijenjeno 
je na svečanosti. Prezentirani su i brojni programi koje Oružane 
snage BiH uspješno realiziraju s međunarodnim organizaci-
jama i institucijama. S posebnim zadovoljstvom čelni ljudi 
Oružanih snaga BiH govorili su o uspjesima u obuci i realizaciji 
vojnih vježbi s Vojskom SAD-a, oružanim snagama zemalja 
članica NATO-a, kao i sa zemljama u regionu. Poseban gost 
bila je državna ministrica u Ministarstvu odbrane Ujedinjenog 
Kraljevstva Velike Britanije i Sjeverne Irske baronesa Annabel 
Goldie, koja se, također, obratila prisutnima na centralnoj sve-
čanosti obilježavanja 1. decembra, Dana Oružanih snaga BiH i 
16. godišnjice postojanja Oružanih snaga BiH.

• Članovi Zajedničke komisije za odbranu i sigurnost BiH: 
Asim Sarajlić, Borjana Krišto, Marina Pendeš, Šemsudin 
Mehmedović, Amir Fazlić, Dženan Đonlagić, Zukan Helez i 
Dragan Mektić, te član Delegacije Parlamentarne skupštine 
BiH u PSNATO-a Nikola Lovrinović razgovarali su 9. decembra 
sa zamjenikom pomoćnika generalnog sekretara NATO-a za 
politička pitanja i sigurnosnu politiku Javierom Colominom, 
koji je boravio u višednevnoj radnoj posjeti našoj zemlji. U 
razgovoru, koji je bio posvećen aktuelnoj političkoj situaciji u 
BiH, nastavku saradnje BiH s NATO-om na političkom planu 
i u sektorima odbrane i sigurnosti, kao i procesu evropskih i 
euroatlantskih integracija BiH, članovi oba doma PSBiH infor-
mirali su visokog gosta o aktivnostima Zajedničke komisije 
za odbranu i sigurnost BiH i Delegacije PSBiH u PSNATO-a, 
kao i o djelovanju Zajedničke komisije i Delegacije u uslovima 
političke krize u Bosni i Hercegovini.
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Predsjedatelj Izaslanstva Parlamentarne skupštine Bosne i Hercegovine 
u Parlamentarnoj skupštini Sjevernoatlantskog saveza Asim Sarajlić i 
član Izaslanstva Nikola Lovrinović bili su nazočni 4. listopada u Sarajevu 
prezentaciji dokumenata o temi: “Strpljenje i ustrajnost Bosne i Hercego-
vine u NATO integracijama - izazovi i prednosti/perspektive”, koje je, uz 
potporu Veleposlanstva SAD-a u BiH, izradio tim autora Pravnog instituta 
u BiH. Obraćajući se sudionicima ovoga skupa, predsjedatelj Izaslanstva 
PSBiH u PSNATO-u Asim Sarajlić osvrnuo se na sadržaj ponuđene ana-
lize Pravnog instituta u BiH te je podsjetio nazočne na aktivnosti Izaslan-
stva PSBiH u PSNATO-u, Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost 
BiH i Parlamentarne skupštine BiH.
U svome izlaganju posebno je naglasio značaj parlamentarne diplo-
macije u proteklih petnaest godina, tijekom kojih su se, sudjelujući na 
različitim forumima i u odborima te djelujući u različitim oblicima surad-
nje, članovi Izaslanstva PSBiH u PSNATO-u angažirali u procesu euroat-
lantskih integracija. Sarajlić je podsjetio nazočne i na to da su, u proteklih 
petnaest godina, PSBiH i njezino Izaslanstvo u PSNATO-u bili domaćini 
četiri velika skupa, Rose-Roth seminara, na kojim je sudjelovalo više od 
600 parlamentaraca iz zemalja članica NATO-a i zemalja koje na razne 
načine surađuju s PSNATO-om.

Sarajlić je naglasio značaj dijaloga i suradnje institucija BiH, kao i među-
parlamentarnog dijaloga s parlamentarcima iz država članica NATO-a, 
te pozvao nazočne sudionike prezentacije na suradnju i dijalog s Izaslan-
stvom PSBiH u PSNATO-u.
Posebno je naglasio značaj podrške koju treba pružiti članovima Pov- 
jerenstva za suradnju s NATO-om, koji, kako je ocijenio, rade veoma do-
bar posao zajedno s institucijama zakonodavne i izvršne vlasti BiH. 

Predsjedatelj Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine BiH Denis 
Zvizdić boravio je 7. listopada u posjetu Tuzlanskom  kantonu, gdje se 
u odvojenim susretima sastao s premijerom Vlade Kantona Kadrijom 
Hodžićem, kao i sa zamjenicom predsjednika Skupštine Tuzlanskog kan-
tona Vedranom Petrović i poslanicama u kantonalnoj skupštini Mirelom 
Memić i Mirelom Trepanić - Grbešić. Također, predsjedatelj Zvizdić razgo-
varao je s gradonačelnikom Tuzle Jasminom Imamovićem.
Na sastancima je razgovarano o trenutačnom stanju u Tuzlanskom kan-
tonu i mogućnostima Zastupničkog doma PSBiH da pomogne ovome kan-
tonu, njegovim gradovima i općinama u realizaciji prioritetnih projekata.
Predsjedatelj Zvizdić i premijer Hodžić suglasili su se da je nužna bolja 
suradnja državne s kantonalnom razinom vlasti kako bi se brže realizirali 
programski zadaci u interesu građana Bosne i Hercegovine. Naročita po-
zornost tijekom susreta posvećena je aktualnim političkim događanjima 
u zemlji, pokretanju ključnih tema, poput borbe protiv korupcije, posebno 
primjenom Zakona o podrijetlu imovine javnih dužnosnika, zatim cestov-
ne infrastrukture, obrazovanja, zakonodavstva te o svim temama koje će, 
kako je rečeno, komparativne prednosti pretvoriti u konkurentne. Suglasili 
su se da je cestovna infrastruktura u ovom najmnogoljudnijem kantonu 
vrlo loša i dogovorili se uputiti apel Vladi Federacije BiH i JP-u Autoceste 

i Ceste Federacije kako bi se se prevazišla prometna blokada Tuzlanskog 
kantona. Tijekom razgovora s predstavnicima Skupštine Tuzlanskog kan-
tona bilo je riječi o aktualnim pitanjima kakva su pandemija, migrantska 
situacija i loša cestovna infrastruktura. Razgovarano je i o procesima i ak-
tivnostima kantonalnih razina vlasti u vezi s integracijama Bosne i Herce-
govine u Europsku uniju. Na sastanku je zajednički izražena spremnost 
za svaki oblik suradnje s ciljem unaprjeđivanja cjelokupne parlamentarne 
suradnje.
U sklopu posjeta Tuzlanskom kantonu, Zvizdić je razgovarao s grado-
načelnikom Tuzle Jasminom Imamovićem. Predsjedatelj Zvizdić pohvalio 
je dugogodišnji kvalitetan rad gradonačelnika Imamovića, naglasivši da 
samo predan rad u interesu građana može donijeti zajednici vidljive rezul-
tate. Zvizdić je upoznao gradonačelnika Imamovića s aktualnom situacijom 
na razini BiH, antiustavnom blokadom rada izvršne i zakonodavne vlasti, 
što, kako je ocijenio, nanosi veliku štetu međunarodnom položaju BiH, 
gospodarskim tokovima te svim građanima BiH. Predsjedatelj Zvizdić dao 
je punu podršku lokalnim organima u svim segmentima koji će pomoći 
razvoju Grada i Kantona u interesu svih građana. Predsjedatelj Zvizdić i 
gradonačelnik Imamović položili su cvijeće i odali počast tuzlanskoj mla-
dosti, žrvama masakra na Kapiji.

Sarajlić i Lovrinović bili nazočni prezentaciji dokumenata o temi:
“Strpljenje i ustrajnost BiH u NATO integracijama - izazovi i prednosti/perspektive”

Predsjedatelj Zastupničkog doma PSBiH Denis Zvizdić u posjetu Tuzlanskom kantonu

Predsjedatelj Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine BiH Denis 
Zvizdić posjetio je 8. listopada Brčko Distrikt BiH, gdje je, u odvojenim 
susretima, razgovarao s predsjedateljem Skupštine Brčko Distrikta 
BiH Sinišom Milićem i gradonačelnikom Brčko Distrikta BiH Esedom 
Kadrićem. Razgovarano je o aktualnim temama za Brčko, kako na 
političkom tako i na ekonomskom planu. Sugovornici su se suglasili da 
su projekti koji će omogućiti održivi ekonomski razvoj i stvoriti uvjete za 
veća ulaganja inozemnih i domaćih investitora od iznimne važnosti te 
da prioritet treba biti realizacija infrastrukturnih projekata. Posebno su 
istaknuli izgradnju cestovne i komunalne infrastrukture, unaprjeđenje 
poslovnog ambijenta i razvoj društvenih djelatnosti. 
Predsjednik Skupštine Brčko Distrikta BiH Siniša Milić rekao je da su 
projekti koji se odnose na cestovno povezivanje i unaprjeđenje rada 

Luke Brčko, kao strateškog poduzeća, od interesa ne samo za Brčko 
već i za cijelu Bosnu i Hercegovinu.
Gradonačelnik Brčko Distrikta BiH Esed Kadrić istaknuo je značaj 
čišćenja korita rijeke Save, što bi, kako je rekao, doprinijelo kvalitetnoj 
razini plovnosti i učinkovitijem radu Luke Brčko. Gradonačelnik Kadrić 
upoznao je predsjedatelja Zvizdića sa značajem i realizacijom velikih 
projekata kao što su izgradnja suvremenog Centra za upravljanje ot-
padom, slobodne ekonomske zone, transportnog cjevovoda te drugim 
projektima.
Predsjedatelj Zvizdić ocijenio je da je Brčko Distrikt BiH dobar primjer 
suradnje i realizacije projekata i da bi koncept distrikta, posebno u seg-
mentu dobre političke suradnje, bilo moguće i potrebno primijeniti na 
prostoru cijele zemlje.

Denis Zvizdić ocijenio da je Brčko Distrikt BiH dobar primjer suradnje tijekom 
posjeta ovom području 
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Predsjedatelj Doma naroda Parlamentarne 
skupštine BiH Dragan Čović priredio je 28. listo- 
pada u zgradi Parlamentarne skupštine BiH 
tradicionalno druženje “Kava s novinarima” na-
kon što je, u okviru redovne rotacije, preuzeo 
osmomjesečno predsjedanje Domom naroda 
Parlamentarne skupštine BiH.
Na susretu s novinarima predsjedatelj Čović 
govorio je o uzrocima i mogućim smjerovima 
rješavanja aktualne političke krize u Bosni i Her-
cegovini. Osvrnuo se i na pitanja promjene Izbor-
nog zakona i Ustava BiH, a iznio je i očekivanja 
od nadolazećih susreta s međunarodnim i do-
maćim dužnosnicima u vezi s ovim pitanjima.
Čović je odgovarao na brojna pitanja novinara 
koji su se odazvali pozivu predsjedatelja Doma 
naroda PSBiH da sudjeluju u ovome događaju.

Zamjenik pomoćnika američkog državnog tajnika Gabriel Escobar upo-
znao je predsjedatelja Zastupničkog doma PSBiH Denisa Zvizdića, zam-
jenike predsjedatelja Zastupničkog doma Nebojšu Radmanovića i Borjanu 
Krišto, zamjenike predsjedatelja Doma naroda PSBiH Nikolu Špirića i Ba-
kira Izetbegovića te, uime predsjedatelja Doma naroda Dragana Čovića, 
predsjedateljicu Kluba izaslanika hrvatskoga naroda Lidiju Bradaru, 
s ključnim stavovima institucija SAD-a u vezi s aktualnom situacijom i 
budućnošću Bosne i Hercegovine i cijele regije.
Escobar naglasio je da je budućnost Bosne i Hercegovine i svih zemalja 
Zapadnog Balkana u Europskoj uniji. Escobar je posebno naglasio nam-
jeru SAD-a da bude i politički i ekonomski partner BiH i zemljama regije 
u jačanju ekonomije i ekonomskom povezivanju zemalja Zapadnog 
Balkana. U vezi s tim, zamjenik pomoćnika američkog državnog tajnika 
naglasio je da SAD podržava sve regionalne inicijative čiji je cilj ekonom-
sko i infrastrukturno povezivanje zemalja Zapadnog Balkana. U osvrtu na 
aktualnu političku krizu u BiH, zamjenik pomoćnika američkog državnog 

tajnika Gabriel Escobar rekao je da SAD i EU čvrsto stoje na pozicijama 
očuvanja mira u BiH, kao i Daytonskog mirovnog sporazuma, koji, kako 
je Escobar izričito naglasio, ne može biti unilateralno promijenjen.
Članovi kolegija obaju domova Parlamentarne skupštine BiH izni-
jeli su svoje poglede i stavove u vezi s aktualnom političkom krizom, 
naglašavajući potrebu očuvanja državnog suvereniteta, teritorijalnog 
integriteta, Ustava BiH i dosegnutog stupnja reformi na putu BiH k 
EU, te unutarnjeg dijaloga kao načina rješavanja svih spornih pitanja. 
Izražavajući zajednički stav o potrebi bržeg kretanja BiH k EU, članovi 
kolegija obaju domova PSBiH zatražili su snažniju podršku SAD-a u vezi 
s procesom europskih integracija i dobivanjem kandidatskog statusa za 
članstvo BiH u EU.
U razgovoru članova kolegija obaju domova Parlamentarne skupštine BiH 
sa zamjenikom pomoćnika državnog tajnika SAD-a i posebnim izasla-
nikom američkog predsjednika za Zapadni Balkan Gabrielom Escobarom 
sudjelovao je i veleposlanik SAD-a u BiH Eric Nelson.

Predsjedatelj Doma naroda PSBiH Dragan Čović priredio druženje “Kava s novinarima”

Susret rukovodstva Parlamentarne skupštine BiH sa zamjenikom pomoćnika državnog 
tajnika SAD-a i posebnim izaslanikom američkog predsjednika za Zapadni Balkan 

Članovi kolegija obaju domova Parlamentarne skupštine BiH održali su 8. studenog sastanak sa zamjenikom pomoćnika 
državnog tajnika SAD-a i posebnim izaslanikom američkog predsjednika za Zapadni Balkan Gabrielom Escobarom, koji 
boravio u višednevnom posjetu našoj zemlji.
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Ravnatelj Direkcije za ljudska prava Vijeća Europe Christophe Poirel 
razgovarao je 10. studenog s članovima kolegija domova Parlamentarne 
skupštine BiH o izmjenama izbornog zakonodavstva.
Poirel je istaknuo da Odbor ministara Vijeća Europe vrlo pažljivo prati nas-
tojanja da se u bh. izborno zakonodavstvo ugradi skupina sudskih presu-
da. Međutim, kako je dodao, nakon početnog zadovoljstva zbog uspostave 

Interresorne radne skupine za izmjenu izbornog zakonodavstva nastupio 
je zastoj u njezinom radu, zbog čega je Odbor ministara vrlo zabrinut.
Članovi rukovodstava domova Parlamentarne skupštine BiH koji su sud-
jelovali u razgovorima: predsjedatelj Zastupničkog doma Denis Zvizdić, 
zamjenica predsjedatelja Borjana Krišto, zamjenici predsjedatelja Doma 
naroda Nikola Špirić i Bakir Izetbegović te izaslanica u Domu naroda Lidija 

Bradara i zastupnica u Zastupničkom domu 
Snježana Novaković-Bursać upoznali su 
Poirela sa svojim viđenjem problema s 
kojima se susreću već desetljeće i pol u 
nastojanju da postignu djelomične prom-
jene Ustava BiH i izmjene Izbornog zakona 
BiH. Sugovornici su suglasni da pred parla-
mentarcima nije lak zadatak. Ipak, izražen 
je umjereni optimizam u to da bi pojačan 
angažman i intenzivniji dijalog mogli re-
zultirati kompromisom i izmjenama u iz-
bornom zakonodavstvu prije kraja 2021. i 
ulaska u sljedeću izbornu godinu. 

Članovi Interresorne radne skupine za izmjenu izbornog zakonodavs-
tva BiH razgovarali su 10. studenog s ravnateljem Direkcije Poirelom o 
provođenju presuda Europskog suda za ljudska prava iz skupine pred-
meta Sejdić i Finci protiv BiH.
Naglašavajući činjenicu da je Odbor ministara VE u više navrata tijekom 
ove godine raspravljao o potrebi da BiH ispuni svoje obveze i provede 
presude Europskog suda za ljudska prava iz skupine predmeta Sejdić i 
Finci protiv BiH, ravnatelj Poirel izrazio je zadovoljstvo uspostavljanjem 
Interresorne radne skupine za izmjenu izbornog zakonodavstva BiH. 
Prema njegovim riječima, Odbor ministara VE pažljivo prati rad Inter-
resorne radne skupine te je, imajući u vidu rastuću političku krizu u BiH, 
izrazio razočaranje i zabrinutost odsutnošću konkretnijih rezultata rada 

ovog radnog tijela. U vezi s tim naglasio je da će stručnjaci Venecijan-
ske komisije nastaviti pružati pomoć Interresornoj radnoj skupini, te iz-
razio punu podršku Odbora ministara VE rješenjima koja će omogućiti 
da sljedeći opći izbori u Bosni i Hercegovini budu provedeni u skladu s 
presudama Europskog suda za ljudska prava.
Članovi Interresorne radne skupine izrazili su zahvalnost dužnosnicima 
Vijeća Europe na podršci radu ovoga tijela. Upoznali su dužnosnike VE 
s dosadašnjim radom Interresorne radne skupine, ponovivši opredi-
jeljenost svih bitnih političkih čimbenika za izvršenje presude Europskog 
suda za ljudska prava iz skupine predmeta Sejdić i Finci protiv BiH.
Razgovoru je bila nazočna i Bojana Urumova, voditeljica Ureda Vijeća Eu-
rope u BiH.

Istoga dana su s ravnateljem Direkcije Poire-
lom razgovarali i predstavnici oporbenih stra-
naka u Parlamentarnoj skupštini BiH o proved-
bi presude u predmetu Sejdić i Finci protiv BiH i 
s njom povezane skupine presuda Europskog 
suda za ljudska prava.
U otvorenom razgovoru, u kojem su sudjelovali 
zastupnici u Zastupničkom domu PSBiH Saša  
Magazinović, Nenad Nešić, Jasmin Emrić, Mirko 
Šarović te zastupnice Mirjana Markinković - 
Lepić i Aida Baručija, ukazano je na brojna 
pitanja i probleme s kojima se naša zemlja su-
očava u vezi s ustavnom i izbornom reformom te provođenjem presuda 
Europskog suda za ljudska prava na kojima se, kako je kazano, te reforme 
suštinski i temelje.
Poirel je naglasio da je Odbor ministara VE, kao izvršno tijelo ove institucije, 
kontinuirano prati provođenje presuda Europskog suda za ljudska prava iz 
skupine predmeta Sejdić i Finci protiv BiH. U vezi s tim je izrazio zabrinutost 
što, kako je rekao, nakon toliko vremena, od 2009. godine kada je Europski 
sud za ljudska prava donio presudu povodom zahtjeva Derve Sejdića i Ja-
koba Fincija, nije napravljen iskorak u primjeni ove presude. Prema riječima 
Poirela, uloga oporbenih stranaka u ovim reformskim procesima od ve-
likog je značaja, jer za odluke o izmjeni Ustava BiH potrebna je dvotrećinska 
većina u PSBiH, koja mora uključivati i glasove oporbe. Poručio je kako je 
vrijeme da Bosna i Hercegovina počne uspostavljati sustav u kojem nema 

diskriminacije, dodajući da će u tom smjeru Odbor Vijeća Europe nastaviti 
vršiti pritisak na vladajuće stranke i sve relevantne političke aktere u zemlji.
Predstavnici oporbenih političkih stranaka zastupljenih u PSBiH upoznali 
su dužnosnika Vijeća Europe s aktualnim političkim stanjem u zemlji, 
naglasivši da u ambijentu blokade institucija ne postoje uvjeti za rad na 
promjenama izbornog zakonodavstva i kako se u zemlji ni ne pregovara o 
primjeni presuda Europskog suda za ljudska prava. Naglasili su da su opor-
bene stranke posvećene provedbi svih presuda Europskog suda za ljudska 
prava, ali i upozorili da se to neće dogoditi bez političke volje vladajućih 
struktura koje, kako su istaknuli, kontroliraju sve procese u zemlji. U tom 
kontekstu, pozvali su Vijeće Europe i druge međunarodne institucije da 
izvrše dodatni pritisak na vladajuće političke stranke kako bi naša zem-
lja nastavila svoj europski put i ispunila uvjete koji se tiču demokratizacije 
društva i poštivanja temeljnih ljudskih prava i sloboda svih građana BiH. 

Susret s članovima kolegija obaju domova Parlamentarne skupštine BiH

Razgovor s članovima Interresorne radne skupine za izmjenu izbornog zakonodavstva BiH 

Sastanak s predstavnicima oporbenih stranaka u PSBiH

DOGAĐAjIDOGAĐAjI

Ravnatelj Direkcije za ljudska prava Vijeća Europe Christophe Poirel održao
niz sastanaka s članovima Parlamentarne skupštine Bosne i Hercegovine
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Predsjedatelj Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine BiH Denis 
Zvizdić, zamjenici predsjedatelja Zastupničkog doma Nebojša Radmanović 
i Borjana Krišto, zamjenici predsjedatelja Doma naroda PSBiH Nikola 
Špirić i Bakir Izetbegović te, po ovlasti predsjedatelja Doma naroda Dra-
gana Čovića, predsjedateljica Kluba hrvatskoga naroda u Domu naroda 
PSBiH Lidija Bradara razgovarali su 23. studenog s glavnom tajnicom Or-
ganizacije za europsku sigurnost i suradnju Helgom Mariom Schmid, koja 
je boravila u radnom posjetu Bosni i Hercegovini.
Zahvaljujući se članovima rukovodstava obaju domova Parlamentarne 
skupštine BiH na dugogodišnjoj odličnoj suradnji s Misijom OESS-a u 
BiH, Schmid je izrazila zabrinutost zbog aktualne političke krize u Bosni 
i Hercegovini i nefunkcioniranja institucija na državnoj razini. Naglasila 
je nužnim da državne institucije započnu funkcionirati u punom kapaci-
tetu te se založila za izbjegavanje retorike podjela i secesionizma, koja 
je, kako je ocijenila, ogromna prepreka investicijama i reformama na 
europskom putu BiH. Schmid je apelirala na najviše dužnosnike Parla-
mentarne skupštine BiH da se u Bosni i Hercegovini uspostavi konstruk-
tivan dijalog o svim otvorenim pitanjima. Posebno je apostrofirala pitanje 
izborne reforme i donošenja izmjena Izbornog zakona BiH kojima bi bili 
otklonjeni izvori diskriminacije u izbornom procesu te riješena tehnička 

pitanja kojima bi se sačuvao integritet i osigurala veća transparentnost 
izbornog procesa. U vezi s tim, ponudila je svu potrebnu podršku i pomoć 
Misije OESS-a, kao i partnerskih međunarodnih organizacija koje se bave 
unaprjeđenjem demokracije i izbornih procesa diljem Europe i svijeta.
Članovi rukovodstava obaju domova Parlamentarne skupštine BiH iznijeli 
su svoje viđenje aktualne situacije u našoj zemlji te moguće smjerove 
rješavanja političke krize i otvorenih pitanja. Naglasili su svu složenost 
političke situacije, potrebu očuvanja mira, uspostavljanja dijaloga i 
vraćanja povjerenja koje je narušeno, kao i potrebu da Europska unija 
pokaže jasnu namjeru proširenja svojih granica na zemlje Zapadnog Bal-
kana i ubrza proces europskih integracija za sve zemlje regije, a posebno 
za Bosnu i Hercegovinu.
Na sastanku, na kojem je sudjelovala i voditeljica Misije OESS-a u BiH 
veleposlanica Kathleen Kavalec, članovi kolegija obaju domova Parla-
mentarne skupštine BiH izrazili su zahvalnost Misiji OESS-a na pruženoj 
podršci i realiziranim projektima iz područja vladavine prava, borbe pro-
tiv korupcije, jačanja institucija, kao i iz područja unaprjeđenja izbornog i 
obrazovnog procesa u BiH. Glavna tajnica OESS-a Helga Maria Schmid 
najavila je da će obavijestiti svih 57 država članica OESS-a o rezultatima 
posjeta Bosni i Hercegovini. 

Članovi Interresorne radne skupine 
za izmjenu izbornog zakonodavstva 
BiH razgovarali su 23. studenog s 
glavnom tajnicom Organizacije za eu-
ropsku sigurnost i suradnju Helgom 
Mariom Schmid i voditeljicom Misije 
OESS-a u BiH Kathleen Kavalec.
Schmid je izrazila zabrinutost što, 
zbog aktualne političke krize u Bosni i 
Hercegovini, mjesecima ne radi Inter- 
resorna radna skupina, od koje se 
očekuje predlaganje rješenja koji-
ma će se unaprijediti izborni proces 
u Bosni i Hercegovini. Dodala je da 
su OESS, a posebno njegov Ured za 
demokratske institucije i ljudska pra-
va (ODIHR), spemni pratiti realizciju 
svih preporuka kojima će izborni pro-
ces biti pospiješen, kako u sferi prom-
jena izbornog zakonodavstva, načina 
odabira izbornih odbora, poboljšanja 
formiranja biračkih popisa tako i u 
procesu biranja i demokratskog evi-
dentiranja izbornih rezultata.

Članovi kolegija obaju domova Parlamentarne skupštine BiH razgovarali s 
glavnom tajnicom OESS-a

Glavna tajnica OESS-a i voditeljica Misije OESS-a u BiH razgovarale s članovima 
Interresorne radne skupine za izmjenu izbornog zakonodavstva BiH

DOGAĐAjIDOGAĐAjI

Voditeljica Misije OESS-a Kathleen Kavalec naglasila je da su građani izgubili povjerenje u izborni proces te treba 
uložiti najveći napor da se takva situacija promijeni. Ponudila je pomoć u intenzivnom radu stručnjaka koji bi 
rezultirao željenim demokratskim rješenjima.
Članovi Interresorne radne skupine iznijeli su vlastita viđenja problema s kojima se susreću u radu, naglašavajući 
da su oni samo odraz političkih nesuglasica između ključnih političkih aktera i duboke krize u kojoj se nalazi 
Bosna i Hercegovina. Istodobno su ukazali na to da institucije BiH, u kojima bi se trebao voditi dijalog i njime doni-
jeti relaksirajuća rješenja, trenutačno ne rade u punom kapacitetu, a taj nerad dovodi do toga da su brojna pitanja, 
pa i izborno zakonodavstvo, stavljena u drugi plan.
Glavna tajnica Schmid iskazala je spremnost OESS-a da i dalje podržava razvoj demokrartskih procesa u Bosni 
i Hercegovini, a kada je posrijedi izborni proces, naglasila je i mogućnost podrške uvođenju novih tehnologija te 
pomoć u odgovarajućoj obuci osoblja koje bi, zahvaljujući toj tehnologiji, transparentnije servisiralo izbore. 
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Posebni izaslanik UN-a Salvioli, koji je boravio u višednevnom radnom 
posjetu našoj zemlji, kazao je kako je svrha njegova posjeta upoznati se 
s mehanizmima i mjerama koje su vlasti u BiH poduzele po pitanju is-
tine, pravde, reparacije, obilježavanja sjećanja i garancije za neponavlja- 
nje zločina, a koje su donesene u cilju kažnjavanja teških povreda ljud-
skih prava i humanitarnih zakona počinjenih tijekom proteklog rata u BiH.
Konstatirajući da je PSBiH, kao najviše zakonodavno tijelo u zemlji, prio-
ritetni sugovornik institucija UN-a kada je riječ o ovome području, Salvioli 
posebno se zanimao za trenutačno stanje u vezi s donošenjem zakon-
skih rješenja kojima se tretira reparacija za civilne i vojne žrtve rata, kao i 
za stupanj napretka u objedinjavanju ovih rješenja na razini države.
Iznoseći različite stavove u vezi s usvajanjem okvirnog zakona o pravima 
žrtava rata, zastupnici i izaslanici u Parlamentarnoj skupštini BiH su-
glasili su se glede toga da donošenje takvog zakona predstavlja političko 
pitanje te da aktualna politička kriza u zemlji i nedostatak političke volje 
dodatno usporavaju postizanje konsenzusa o ovoj važnoj temi. Suglasili 

su se također da je Bosna i Hercegovina, u skladu s međunarodnim kon-
vencijama i dokumentima, dužna uspostaviti efektivan sustav reparacije 
za sve žrtve rata, istaknuvši da je primjena tih zakonskih rješenja od 
suštinske važnosti za sve ljude u Bosni i Hercegovini.
Na sastanku je bilo riječi i o UN-ovim preporukama o ljudskim pravima u 
Bosni i Hercegovini, s posebnim fokusom na pitanja tranzicijske pravde, 
zakonodavstva iz područja ratnih zločina i segregacije u obrazovanju. U 
vezi s tim je rečeno kako je Zakon o pravima žrtava mučenja BiH, prema 
Strategiji za tranzicijsku pravdu, jedna od obveza na čije se usvajanje još 
uvijek čeka, a da je neriješeno pitanje segregacije u obrazovanju u stal-
nom fokusu UN-ovog mehanizma za zaštitu ljudskih prava. 
Zajednički je konstatirano da je u svim segmentima društva potrebno 
uspostaviti otvoren, funkcionalan i produktivan dijalog o prošlosti Bosne i 
Hercegovine, s ciljem sprječavanja novih sukoba na ovom prostoru, bolje 
budućnosti za sve građane i konačne katarze bosanskohercegovačkog 
društva.

Predsjedatelj Izaslanstva Parlamentarne skupštine BiH u Parlamen-
tarnoj skupštini NATO-a Asim Sarajlić i član Izaslanstva Nikola Lovrinović 
te parlamentarni vojni povjerenik BiH Boško Šiljegović su 7. prosinca bili 
nazočni ceremoniji primopredaje dužnosti zapovjednika Stožera NATO-a 
u Sarajevu. 
Na ceremoniji održanoj u Domu Oružanih snaga Bosne i Hercegovine u 
Sarajevu, dužnost zapovjednika Stožera NATO-a u Sarajevu od brigad-
nog generala Erica Folkestada (KoV SAD) preuzela je brigadna genera-
lica Pamela L. McGaha (KoV SAD).
U svome obraćanju nazočnima zapovjednik Zapovjedništva združenih 
savezničkih snaga Napulj, admiral Robert P. Burke, rekao je kako cere-
monija primopredaje zapovjedništva predstavlja univerzalno razumljivu 
vojnu tradiciju koja simbolizira kontinuitet i predanost zacrtanom cilju.
Admiral Burke podsjetio je da je ovo 17. primopredaja dužnosti zapovjed-
nika Stožera NATO-a u Sarajevu, što je, kako je naglasio, opipljiv 
dokaz trajne opredijeljenosti NATO-a za podržavanje institucija BiH u 
provođenju reformi u obrambenom i sigurnosnom sektoru. Istaknuo je 
da tim Stožera NATO-a u Sarajevu ostaje sastavnica nastojanja NATO-a 
da održi sigurnost i stabilnost na Zapadnom Balkanu, te poručio kako je 
uloga tog tima danas važnija nego ikada prije.

Zastupnici i izaslanici u PSBiH razgovarali s posebnim izvjestiteljem UN-a za 
promicanje istine, pravde, reparacije i garancije za neponavljanje zločina

Članovi Izaslanstva PSBiH u PSNATO-u bili nazočni ceremoniji primopredaje 
dužnosti zapovjednika Stožera NATO-a u Sarajevu

Zastupnici i izaslanici iz oba doma Parlamentarne skupštine BiH Zlatan Begić, Nikola Lovrinović, Edin Mušić, Zlatko Miletić, 
Lazar Prodanović, Lidija Bradara, Alma Čolo i Marina Pendeš razgovarali su 6. prosinca u Sarajevu s posebnim izvjestiteljem 
Ujedinjenih naroda za promicanje istine, pravde, reparacije i garancije za neponavljanje zločina Fabianom Salvioliem.
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Predsjedatelj Zajedničkog povjerenstva za europske integracije Nikola 
Lovrinović, zamjenik predsjedatelja Zajedničkog povjerenstva za europske 
integracije Lazar Prodanović i zastupnik u Zastupničkom domu PSBiH Adil 
Osmanović bili su nazočni 20. prosinca u zgradi Parlamentarne skupštine 
BiH svečanosti uručenja Ordena naroda, građanki i građana Bosne i Her-
cegovine, koji je Europski pokret u BiH dodijelio veleposlaniku Sjedinjenih 
Američkih Država u BiH Ericu Nelsonu.
Veleposlanik Nelson prvi je američki diplomat kojemu je uručen orden 
Europskog pokreta u BiH. Orden je dodijeljen veleposlaniku Nelsonu za 
posebne zasluge u jačanja prijateljstva i suradnje, očuvanju mira u BiH, 
uspješnu realizaciju izbornog procesa u Gradu Mostaru 2020. godine te za 
razvoj i poštivanje tolerancije i ljudskih prava u BiH.
U svome obraćanju nazočnim uzvanicima, predsjedatelj Zajedničkog 
povjerenstva za europske integracije PSBiH Nikola Lovrinović čestitao je 
veleposlaniku Nelsonu na dobivenom Ordenu Europskog pokreta u BiH, 
izražavajući nadu da će i ovaj događaj doprinijeti naporima BiH za dobivanje 
statusa kandidatkinje za punopravno članstvo u Europskoj uniji. Lovrinović 
je naglasio da europski put BiH nema alternativu i dodao kako bi podrška 
SAD-a dobivanju kandidatskog statusa značila snažan poticaj demokrat-
skim procesima i nastavku reformi u našoj zemlji.
Zamjenik predsjedatelja Zajedničkog povjerenstva za europske integracije 
Lazar Prodanović pozdravio je odluku Europskog pokreta u BiH da dodijeli 
orden veleposlaniku Nelsonu, čime je, kako je rekao, ta nevladina organizacija 
poslala jasnu poruku da uvažava veleposlanikov predan rad na poticanju 
provođenja reformi na europskom putu BiH. Prodanović je pozvao sve u Bos-
ni i Hercegovini, posebno predstavnike civilnoga društva i medija, da promiču 
europske vrijednosti, bez kojih je nemoguće zamisliti budućnost BiH.
Dodjelu Ordena Europskog pokreta u BiH veleposlaniku Nelsonu pozdravio 
je i zastupnik u Zastupničkom domu PSBiH Adil Osmanović, koji je u svome 
obraćanju podsjetio na neke među najvažnijim događajima u povijesti dip-
lomatskih odnosa BiH i SAD-a. Osmanović je podsjetio na ključnu ulogu 
SAD-a u zaključivanju Daytonskog mirovnog sporazuma, zahvalivši se 
SAD-u na snažnoj i dugogodišnjoj podršci Bosni i Hercegovini na njezinom 
euroatlantskom putu. Prema riječima Osmanovića, SAD je od 1992. godine 
do danas uložio više od 2 milijarde dolara kako bi pružio potporu jačanju 
multietničkih demokratskih institucija, kao i pravosudnih, te institucija civil-

noga društva, jačanju borbe protiv korupcije i podršci slobodnim medijima. 
Upućujući posebnu zahvalnost veleposlaniku Nelsonu, Osmanović je pre-
cizirao da je u tekućoj godini SAD dao potporu BiH u iznosu 47,8 milijuna 
dolara, od čega su 2,5 milijuna dolara namijenjeni za podršku u borbi protiv 
pandemije koronavirusa.
Zahvaljujući se na uručenom ordenu i ukazanoj časti, veleposlanik SAD-a 
u BiH Eric Nelson naglasio je da će njegova zemlja nastaviti podržavati BiH 
na njezinom putu k europskim i euroatlantskim integracijama. Za uspješne 
događaje u njegovom mandatu veleposlanik Nelson izdvojio je izradu, us-
vajanje i dostavljanje NATO-u prvog Programa reformi BiH te održavanje 
izbora u Mostaru.
Naglašavajući potrebnim uraditi još mnogo toga kako bi Bosna i Herce-
govina ostvarila svoje najvažnije ciljeve, veleposlanik Nelson podcrtao je 
potrebu izmjena izbornog zakonodavstva i ograničenih ustavnih promjena s 
ciljem omogućavanja svim građanima BiH da sudjeluju u političkom životu 
i dodatnog približavanja BiH europskim standardima i vrijednostima.
Osim predsjednika Europskog pokreta u BiH Predraga Praštala i general-
nog tajnika Europskog pokreta u BiH Harisa Plakala, uručenju Ordena Eu-
ropskog pokreta u BiH veleposlaniku SAD-a Ericu Nelsonu bili su nazočni 
i predsjednik Saveza za bolju budućnost Fahrudin Radončić i predsjednik 
Vanjskotrgovinske komore BiH Ahmed Egrlić.

Svečanost uručenja Ordena Europskog pokreta u BiH veleposlaniku SAD-a u BiH

Predsjedatelj Zastupničkog doma PSBiH Denis 
Zvizdić, zamjenica predsjedatelja Zastupničkog 
doma PSBiH Borjana Krišto, zamjenik predsje-
datelja Doma naroda PSBiH Nikola Špirić, zam-
jenik predsjedatelja Doma naroda PSBiH Bakir 
Izetbegović i, uime predsjedatelja Doma naroda 
PSBiH Dragana Čovića, izaslanica u Domu naroda 
PSBiH Marina Pendeš upoznali su visokog britan-
skog dužnosnika sa svojim viđenjem aktualne 
političke krize u Bosni i Hercegovini koja, kako su 
zajednički konstatirali, paralizira funkcioniranje 
ključnih državnih institucija i negativno utječe na 
reformske procese i europski put Bosne i Herce-
govine. Članovi rukovodstava obaju domova PSBiH 
zahvalili su se Peachu na ogromnoj podršci i pomoći 

Susret članova kolegija obaju domova Parlamentarne skupštine BiH 
s posebnim izaslanikom premijera Velike Britanije za Zapadni Balkan

koju Velika Britanija kao prijateljska zemlja godinama pruža Bosni i Hercegovini. Ujedno su apelirali 
na posebnog izaslanika premijera Velike Britanije da pomogne kako bi se u Bosni i Hercegovini 
očuvali mir i stabilnost te otvorio dijalog o većini spornih pitanja.
Ističući da je došao kao prijatelj koji želi dobro Bosni i Hercegovini i svim zemljama u regiji, poseb-
ni izaslanik premijera Velike Britanije za Zapadni Balkan Stuart Peach najavio je da će njegova 
zemlja, zajedno sa Sjedinjenim Američkim Državama i Europskom unijom, pojačati prisutnost 
te raditi na uspostavljanju dijaloga i daljnjoj podršci Bosni i Hercegovini i njezinim institucijama.
Peach je upozorio kako Velika Britanija neće dozvoliti da se Bosna i Hercegovina vrati sukobima 
i da će u punoj mjeri nastaviti raditi s institucijama BiH na stabiliziranju političkih i ekonomskih 
prilika, kao i na zaustavljanju odlaska velikoga broja građana, posebno mladih, iz Bosne i Hercego-
vine. U razgovoru je sudjelovao i veleposlanik Velike Britanije u Bosni i Hercegovini Matthew Field. 

Članovi kolegija obaju domova 
Parlamentarne skupštine BiH

razgovarali su 15. prosinca 
s posebnim izaslanikom premijera 
Velike Britanije za Zapadni Balkan 

Stuartom Peachom, koji je boravio u 
višednevnom radnom posjetu našoj zemlji.
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U središtu zanimanja predstavnika zemalja Quinte: veleposlanice SR Njemačke u BiH Margret Uebber, 
veleposlanika SAD-a u BiH Erica Nelsona, otpravnika poslova Veleposlanstva Francuske u BiH Xaviera 
Rouarda, otpravnika poslova Veleposlanstva Italije u BiH Mattea Evangeliste, otpravnika poslova Vele-
poslanstva Velike Britanije u BiH Neila Cavanagha i voditelja Sekcije za europsku integraciju, politička i 
ekonomska pitanja u Delegaciji EU u BiH Krassimira Nikolova bilo je ispitivanje mogućnosti donošenja 
u Parlamentarnoj skupštini BiH zakona o zabrani negiranja genocida i ratnih zločina te svih oblika 
govora mržnje. Veleposlanici i predstavnici zemalja Quinte podsjetili su i na sadržaj pisma koji je vi-
soki predstavnik za BiH Christian Schmidt uputio Parlamentarnoj skupštini BiH 9. prosinca ove godine, 
a koje su ocijenili kao korisnu šansu za otvaranje dijaloga na tu temu u oba doma Parlamentarne 
skupštine BiH, kao i priliku da parlament preuzme odgovornost i usvoji zakon koji bi bio sukladan s 
međunarodnim i europskim standardima. To bi, prema njihovim riječima, omogućilo ranije povlačenje 
izmjena Kaznenog zakona BiH koje je nametnuo bivši visoki predstavnik Valentin Inzko. Istodobno, 
veleposlanici i predstavnici zemalja Quinte pozvali su i na što skorije formiranje radne skupine u PSBiH 
koja bi se bavila izradom prijedloga zakona o zabrani negiranja genocida i ratnih zločina, ali i pitanjem 
izrade prijedloga zakona o državnoj imovini, što je sadržaj pisma koje je visoki predstavnik Schmidt 
uputio Parlamentarnoj skupštini BiH 3. prosinca ove godine. Također su pozvali na otvaranje konstruk-
tivnog dijaloga unutar institucija BiH, ponudivši podršku i pomoć država članica Quinte i EU-a u traženju 
kompromisa i konsenzusa glede spomenutih otvorenih pitanja.

Članovi rukovodstava obaju domova Parlamentarne skupštine BiH razgovarali 
s veleposlanicima i predstavnicima zemalja Quinte

Predsjedatelj Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine BiH Denis Zvizdić primio je 27. prosinca 
Anesu Karaman, Delilu Islamović, Aminu Kukuljac i Lamiju Dedagić, studentice Pravnog fakulteta Uni-
verziteta u Sarajevu koje su ostvarile povijesni uspjeh na prestižnom 8. međunarodnom natjecanju iz 
ljudskih prava Trans-European Moot Court Competitionu, i čestitao im na izuzetnom uspjehu.
“Jako sam ponosan na vaš uspjeh. Vi ste najbolji ambasadori i lijepo i optimistično lice BiH. Jedino obra-
zovani i mladi ljudi poput vas mogu Bosni i Hercegovini donijeti potreban prosperitet. Volio bih da svoje 
obiteljske i poslovne planove vežete za našu državu, jer ste vi i vaše kolege garancija da BiH može ostva-
riti svoje integracijske, društvene i razvojne ciljeve. Posebno me raduje činjenica da je vaš uspjeh na 
ovom prestižnom natjecanju potvrdio da mi imamo talentirane i dobro obrazovane mlade ljude, u ovom 

Predsjedatelj Zastupničkog doma PSBiH Denis Zvizdić priredio prijam za 
studentice pobjednice prestižnog Trans-European Moot Court Competitiona
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Članovi rukovodstava obaju domova Parlamentarne skupštine BiH razgovarali su 22. prosinca s veleposlanicima i pred-
stavnicima zemalja članica Quinte te predstavnikom Delegacije Europske unije u BiH o mogućim pravcima rješavanja aktualne 
političke krize u našoj zemlji, kao i o otklanjanju zastoja u funkcioniranju institucija BiH.

U svojim obraćanjima visokim gostima, 
predsjedatelj Zastupničkog doma Parla-
mentarne skupštine BiH Denis Zvizdić, 
zamjenik predsjedatelja Zastupničkog 
doma Nebojša Radmanović, zamjenica 
predsjedatelja Zastupničkog doma Borja-
na Krišto, zamjenik predsjedatelja Doma 
naroda Nikola Špirić, predsjedateljica 
Kluba hrvatskoga naroda u Domu naro-
da Lidija Bradara - uime predsjedatelja 
Doma naroda Dragana Čovića, i pred-
sjedatelj Kluba bošnjačkoga naroda u 
Domu naroda Asim Sarajlić - uime zam-
jenika predsjedatelja Doma naroda Bakira 
Izetbegovića, iznijeli su različita viđenja 
mogućih rješenja u vezi s donošenjem za-
kona o negiranju genocida i ratnih zločina.
Suglasili su se o tome da nije sporan 
sadržaj nametnutih izmjena Kaznenog 
zakona, kao i o potrebi otvaranja unu-
tarnjeg političkog dijaloga i o ovome za-
konu i o zakonskom uređivanju pitanja 
državne imovine. Najviši dužnosnici 
Parlamentarne skupštine BiH zahvalili 
su se veleposlanicima i predstavnicima 
Quinte i EU-a na predanim naporima u 
traženju rješenja u Bosni i Hercegovini za 
nadilaženje političke krize, izrazivši nadu 
da će današnji sastanak doprinijeti bržem 
postizanju kompromisa o svim otvorenim 
političkim pitanjima i stabilizaciji ukupne 
političke situacije u zemlji i cijeloj regiji.

slučaju pravnike, kojima se možemo po- 
nositi i kojima u budućnosti možemo povje- 
riti značajne funkcije. Potrebni ste Bosni i 
Hercegovini”, rekao je predsjedatelj Zvizdić 
tijekom susreta.
Dekanica Pravnog fakulteta u Sarajevu, 
profesorica Zinka Grbo, zahvalila se pred-
sjedatelju Zvizdiću na prepoznavanju uspje- 
ha i istaknula da cijeni poziv u parlament 
Bosne i Hercegovine kao način da se in-
stitucionalno valorizira uspjeh studentica 
Pravnog fakulteta Univerziteta u Sarajevu.
Predsjedatelj Zvizdić i dekanica Grbo su-
glasili su se kako je prijeko potrebno osi-
gurati da u budućnosti prespektivni mladi 
ljudi, najbolji studenti ili nositelji Zlatne 
značke Univerziteta, trebaju i moraju biti 
prioritet u dobivanju pripravničkog ili vo-
lonterskog staža u državnim institucijama.
Sastanku je bio nazočan i asistent na 
Pravnom fakultetu u Sarajevu i trener 
pobjedičkog tima Harun Išerić.
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Zamjenik predsjedatelja Doma naroda Parlamentarne skupštine BiH 
Dragan Čović sudjelovao je 5. listopada na Summitu Europske unije i Za-
padnog Balkana, u organizaciji Europske pučke stranke (EPP). Sudionici 
ovoga summita, koji je okupio lidere EPP-a iz Europske unije i Zapadnog 
Balkana, bavili su se europskom perspektivom zemalja jugoistočne Eu-
rope i odnosima EU i regije.
Čović je na Summitu održao govor o sadašnjem stanju i europskoj 
perspektivi Bosne i Hercegovine, naglašavajući ključnim izmjene Iz-
bornog zakona BiH i ograničene ustavne izmjene. Izrazio je zabrinutost 
zbog retorike koja destabilizira osnove funkcioniranja Bosne i Herce-
govine, istaknuvši kako Bosna i Hercegovina može preživjeti jedino 
kao multietnička i multikulturalna zajednica ustavno ravnopravna tri 

konstitutivna naroda i svih njezinih građana koje će predstavljati legit-
imni predstavnici. Osvrćući se na Mostarski sporazum kao primjer koji 
treba slijediti u izmjeni Izbornog zakona BiH, istaknuo je i kako se izbje-
gava primjena toga sporazuma, upozorivši na praksu preglasavanja i 
retoriku zagovaranja brisanja glavnih odrednica BiH. Čović je kazao da 
bez usuglašenih izmjena izbornog zakonodavstva ne postoje uvjeti za 
održavanje općih izbora sljedeće godine, ističući kako predstavnici hrvat-
skoga naroda u Bosni i Hercegovini žele očuvati euroatlantsku perspek-
tivu i domovinu Bosnu i Hercegovinu.
Na marginama Summita Čović je održao radne sastanke s brojnim dužnos-
nicima, uključujući i predsjednika EPP-a Donalda Tuska te predsjednika Sr-
bije Aleksandra Vučića i predsjednika Vlade Bugarske Bojka Borisova.

Zamjenica voditelja Delegacije EU u Bosni i Hercegovini Ekaterina Dorodnova i voditelj pro-
jekta iz države članice EU Zoltán Horváth govorili su o nastavku procesa europskih integracija 
BiH te o značaju i rezultatima ovoga projekta.
Twinning projekt, koji je u visini od 2,3 milijuna eura financirala EU, trajao je 30 mjeseci i pružio 
podršku parlamentima u Bosni i Hercegovini u ispunjavanju zadataka u vezi s poslovima 
europskih integracija. U sklopu Projekta rađeno je na unaprjeđivanju sposobnosti stručnih 
službi parlamenata u vezi s poslovima europskih integracija, jačanju suradnje između parla-
menata u Bosni i Hercegovini u pitanjima europskih integracija, jačanju uloge parlamenata u 
komuniciranju s javnošću o poslovima europskih integracija, kao i na unaprjeđivanju vještina 
i kapaciteta parlamenata u BiH u pogledu usklađivanja zakonodavstva s pravnom stečevinom 
EU. U Projekt su bile uključene i skupštine kantona, kojima je pružena podrška s ciljem osigu-
ravanja njihovog sudjelovanja u procesu europskih integracija.
U sklopu Projekta, predsjedatelj i zamjenici predsjedatelja četiri parlamenta u BiH potpisali su 
u veljači 2021. godine u Mostaru Zajedničku izjavu o podršci dokumentu pod nazivom Plan 
prioriteta za parlamente u Bosni i Hercegovini u cilju ubrzanja procesa europskih integracija. 
Svi parlamenti u BiH usvojili su ovaj strateški dokument usmjeren na sveobuhvatne zadatke 
u ključnim područjima funkcioniranja parlamenta, kako bi parlamenti u BiH u ulozi ključnih 

Zamjenik predsjedatelja Doma naroda PSBiH Dragan Čović sudjelovao 
na EPP-ovom Summitu Europske unije i Zapadnog Balkana u Ljubljani

Održana završna ceremonija Twinning projekta EU 

EUrOPSKA UNIjADOGAĐAjI

aktera bili u stanju pružiti strateške smjernice 
za proces europskih integracija Bosne i Herce-
govine. U sklopu Projekta revidirani su, ažurirani 
i prilagođeni akcijski planovi, uključujući i kon-
kretne zadatke i mjere za unaprjeđenje uloge par-
lamenata u procesu pristupanja EU za sve parla-
mente korisnike ovog projekta. 
Osim konzorcija parlamenata Mađarske, Aust-
rije i Hrvatske, u provođenje Twinning projekta 
bili su uključeni predstavnici parlamenata još 
pet država članica EU - Belgije, Češke Republike, 
Francuske, Portugala i Slovačke - te više od 60 
stručnjaka iz država članica EU koji su proveli 
aktivnosti kako bi, na osnovi najboljih europskih 
praksi, utvrdili najprikladnije strukture i proce-
dure za parlamente u Bosni i Hercegovini u pro-
cesu europskih integracija.

Svečanom ceremonijom koja je održana 18. listopada u Parlamentarnoj skupštini BiH okončan je twinning projekt Europske 
unije pod nazivom “Osnaživanje i nastavak podrške parlamentima u BiH u poslovima europskih integracija“. 
Uime parlamenata u Bosni i Hercegovini kao korisnika ovoga projekta, dužnosnicima EU zahvalili su se: predsjedatelj 
Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine BiH Denis Zvizdić, zamjenik predsjedatelja Doma naroda Parlamentarne 
skupštine BiH Dragan Čović, predsjedatelj Doma naroda Parlamenta Federacije BiH Tomislav Martinović, predsjedatelj 
Zastupničkog doma Parlamenta Federacije BiH Mirsad Zaimović, potpredsjednik Narodne skupštine Republike Srpske Milan 
Petković i predsjedatelj Skupštine Brčko Distrikta BiH Siniša Milić. 
Uime konzorcija koji je uspješno proveo ovaj projekt, nazočnima završne ceremonije obratili su se: predsjednik Parlamenta 
Mađarske László Kövér, predsjednik Nacionalnog vijeća Austrije Wolfgang Sobotka i predsjednik Odbora za regionalni razvoj 
i fondove EU Hrvatskog sabora Marko Pavić.
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Zastupnici u Europskom parlamentu Tineke Strik iz političke skupine Zeleni/Europska slobodna alijansa i Dietmar Köster iz 
političke skupine Progresivna alijansa socijalista i demokrata, koji su boravili u radnom posjetu Bosni i Hercegovini, imali su 
12. studenog više susreta u Parlamentarnoj skupštini BiH.  

Za vrijeme susreta s Denisom Zvizdićem, predsjedateljem Zastupničkog doma Parlamentarne 
skupštine BiH i predsjedateljem Kluba bošnjačkoga naroda Asimom Sarajlićem, izaslanikom 
zamjenika predsjedatelja Doma naroda Bakira Izetbegovića, zastupnici u Europskom parlamentu 
Tineke Strik i Dietmar Köster izrazili su zabrinutost zbog aktualne situacije u Bosni i Hercegovini. 
Tom prigodom su istaknuli da na je aktualnu situaciju reagirala nemala grupacija zastupnika u 
Europskom parlamentu jer želi dobro Bosni i Hercegovini i smatra da je na djelu kriza ne samo 
ovih prostora nego i cijele Europe. 
Predsjedatelj Zvizdić istaknuo je da je posrijedi najteža i najsloženija politička kriza u posljednjih 
25 godina, o čijem rješavanju može ovisiti hoće li Bosna i Hercegovina u idućem razdoblju krenuti 
putem EU-a, jačanja pravne države i ljudskih prava ili bi se, kako je dodao, mogla naći u vrtlogu 
problema. Naglasio je da u BiH nije na djelu radikalna ili, kako bi neki željeli predstaviti, predizborna 

Voditelj Delegacije EU u BiH i posebni predstavnik EU u BiH Johann Sattler u
odvojenim susretima s članovima kolegija domova Parlamentarne skupštine BiH

Zastupnici u Europskom parlamentu održali više susreta s članovima 
Parlamentarne skupštine Bosne i Hercegovine

Predsjedatelj Zastupničkog doma PSBiH Denis Zvizdić i predsjedatelj Kluba bošnjačkoga naroda
u Domu naroda PSBiH Asim Sarajlić razgovarali sa zastupnicima u Europskom parlamentu
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Predsjedatelj Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine BiH Denis Zvizdić razgovarao je 10. studenog s voditeljem Delegacije Europske unije u 
BiH i posebnim predstavnikom EU u BiH Johannom Sattlerom o aktualnoj političkoj situaciji u Bosni i Hercegovini. Predsjedatelj Zvizdić ocijenio je da 
je u Bosni i Hercegovini kriza i da je situacija vrlo složena. Naglasio je da se suočavamo s tendencijom ugrožavanja postignute stabilnosti i sigurnosti. 
Rekao je da je zbog blokada rada državnih institucija usporen put k EU i nastavak realiziranja ključnih reformskih procesa. Predsjedatelj Zvizdić izrazio 
je nadu da će neustavna i nezakonita blokada rada institucija BiH, kojoj sada svjedočimo, biti okončana i naglasio da je Parlamentarna skupština BiH 
jedino mjesto na kojem se mogu rješavati problemi dijalogom i argumentima. Predsjedatelj Zvizdić i veleposlanik Sattler suglasili su se da je prijeko 
potrebno finalizirati proces izmjena Izbornog zakona BiH kojima bi se postigla ravnoteža između etničkog i građanskog te unaprijedio integritet izbornog 
procesa koji bi osigurao fer izbore. Također su suglasni da je potrebno pokrenuti aktivnosti na europskom putu Bosne i Hercegovine i ubrzati provedbu 
14 prioriteta iz Mišljenja Europske komisije o zahtjevu BiH za članstvo u EU, te se posvetiti ekonomskom razvoju i zaustavljanju odlaska mladih ljudi.

• Razgovor s predsjedateljem Zastupničkog doma PSBiH Denisom Zvizdićem

Zamjenik predsjedatelja Doma naroda Parlamentarne skupštine BiH Nikola Špirić sastao se 15. studenog s voditeljem Delegacije Europske unije u BiH 
i posebnim predstavnikom EU u BiH Johannom Sattlerom, s kojim je razgovarao o aktualnoj političkoj situaciji u Bosni i Hercegovini. Iznoseći stavove 
i mišljenja o sadašnjim političkim prilikama, Špirić je naglasio da su razgovor ključnih domaćih političkih čimbenika i postizanje kompromisa jedino 
moguće rješenje za sva otvorena pitanja u BiH. Prema riječima zamjenika predsjedatelja Doma naroda Parlamentarne skupštine BiH, samo razgovor 
i dogovor unutar Bosne i Hercegovine može dati održiva rješenja za dobrobit svih građana ove zemlje. Sugovornici su istaknuli da u idućem razdoblju, 
osim rješavanja otvorenih političkih pitanja, fokus treba biti na ekonomskim pitanjima, problemu odlaska mladih, otklanjanju posljedica pandemije, 
migrantskoj krizi i drugim važnim pitanjima.

• Susret sa zamjenikom predsjedatelja Doma naroda PSBiH Nikolom Špirićem

Dan poslije, zamjenik predsjedatelja Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine BiH Nebojša Radmanović sastao se s voditeljem Delegacije Europske 
unije u BiH i posebnim predstavnikom EU u BiH Johannom Sattlerom, s kojim je također razgovarao o trenutačnoj političkoj situaciji u Bosni i Hercego-
vini. Sugovornici su se usuglasili da je aktualna situacija u Bosni i Hercegovini složena, a zaključeno je da u idućem razdoblju pozornost treba posvetiti 
razgovorima kojima bi se prevladala otvorena politička pitanja.

• Sastanak sa zamjenikom predsjedatelja Zastupničkog doma PSBiH Nebojšom Radmanovićem

retorika nego je posrijedi otvoreni i planski napad 
na ustavni poredak i integritet Bosne i Hercego-
vine, njezine institucije, suverenitet i subjektivitet, 
što se uz ostalo ogleda i u najavama protjerivanja 
oružanih snaga i sigurnosnih službi iz jednog en-
titeta silom, a to sve vodi k otvaranju Pandorine 
kutije i moglo bi rezultirati nesagledivim posljedi-
cama koje nikome nisu u interesu. Dodao je da 
ne postoji nikakav mirni razlaz koji se kao flosku-
la provlači u pojedinim izjavama i izrazio nadu da 
će se odlučivanje vratiti u institucije Bosne i Her-
cegovine te da će se rješenja problema pronaći 
u skladu s demokratskim standardima. Kako je 
istaknuo, u suprotnome bi se moglo dogoditi da 
se za godinu dana razgovara o istim pitanjima, ali 
u posve drukčijem ambijentu, jer ovo što se sada 
zbiva ne vodi k miru i stabilnosti. 
Izaslanik Asim Sarajlić suglasio se s ocjenama 
predsjedatelja Zvizdića i istaknuo da Bruxelles ne 
može promatrati probleme u funkcioniranju vlas-
ti u Bosni i Hercegovini kao unutarnje pitanje te 
da je dobrodošla ozbiljna diplomatska akcija kako 
bi se deblokirao proces odlučivanja i rada Parla-
mentarne skupštine BiH i Vijeća ministara BiH.
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Predsjedateljica Interresorne radne skupine za izmjenu izbornog zakono-
davstva BiH Alma Čolo i članovi Interresorne radne skupine Snježana 
Novaković-Bursać i Damir Arnaut upoznali su tijekom susreta zastupnike 
u Europskom parlamentu Tineke Strik i Dietmara Köstera s aktualnom 
političkom situacijom u BiH, kao i s radom ovoga tijela zaduženog za iz-
radu prijedloga izmjena Izbornog zakona BiH. Iznoseći različite stavove 
u vezi s političkom krizom i blokadom rada institucija BiH, članovi Inter- 
resorne radne skupine suglasili su se o potrebi provođenja presuda Eu-
ropskog suda za ljudska prava iz skupine predmeta Sejdić i Finci protiv BiH.
Zastupnici u Europskom parlamentu iznijeli su ocjenu da politička kriza 

u BiH eskalira, naglasivši nužnost uspostave konstruktivnog dijaloga koji 
bi doveo do uklanjanja etničkih podjela i uvažavanja prava svih građana 
BiH, uključujući i prava manjina o kojima govore presude Europskog suda 
za ljudska prava. Također su naglasili potrebu poštivanja suvereniteta i 
teritorijalnog integriteta Bosne i Hercegovine, te apelirali na suzdržavanje 
od provođenja bilo kakvih jednostranih poteza koji bi mogli ugroziti mir i 
sigurnost građana BiH, a time i zemalja Europske unije. Podcrtali su da 
uspostavljanje vladavine prava i poštivanje ljudskih prava čine temelj sva-
kog prosperitetnog društva, a posebno zemalja koje žele postati puno-
pravnim članicama EU-a.

Sastanak s članovima Interresorne radne skupine za izmjenu izbornog zakonodavstva BiH 

Istoga dana, sa zastupnicima u Europskom parlamen-
tu sastanak su održali i predsjedatelji klubova Socijal-
demokratske partije BiH i Naše stranke - Nezavisni 
blok u Zastupničkom domu PSBiH Saša Magazinović 
i Predrag Kojović. Tijekom sastanka, na kojem su 
sudjelovale i zastupnica Naše stranke u Parlamentu 
Federacije BiH Sabina Ćudić i vijećnica Naše stranke u 
Općinskom vijeću Stari grad Sarajevo Jasmina Mršo, 
predstavnici klubova SDP-a i NS - Nezavisni blok izni-
jeli su svoje viđenje aktualne političke situacije i prob-
lema koji opterećuju političku scenu u zemlji.
Zahvaljujući se gostima za kontinuiranu podršku u 
očuvanju mira i cjelovitosti BiH te na činjenici da su oni 
potpisnici pisma skupine europskih parlamentaraca 
koja je zatražila od dužnosnika Europske unije reagi-
ranje na sadašnju političku krizu u BiH, Magazinović 
i Kojović istaknuli su da je cilj blokade rada državnih 
institucija, koju provode vladajuće stranke iz entiteta 
Republika Srpska, destabilizirati političke prilike u 
zemlji i stvoriti sliku o nefunkcionalnosti države Bosne 
i Hercegovine. Pozvali su na pojačan angažman 
međunarodne zajednice, upozoravajući da nečinjenje i 

Susret s predsjedateljima klubova SDP-a i Naše stranke - Nezavisni blok

Predsjedateljica Interresorne radne skupine za izmjenu 
izbornog zakonodavstva BiH Alma Čolo i članovi Inter-
resorne radne skupine Josip Brkić, Dženan Đonlagić, 
Saša Magazinović, Damir Arnaut i Munib Jusufović raz-
govarali su 13. prosinca s predsjedateljem Delegacije 
Europskog parlamenta za odnose s Bosnom i Hercego-
vinom i Kosovom Romeom Franzom i članom Delega-
cije, zastupnikom u Europskom parlamentu Thomasom 
Waitzom.
Članovi Interresorne radne skupine upoznali su zastup-
nike u Europskom parlamentu s aktualnom političkom 
situacijom u BiH, kao i s dosadašnjim radom Inter- 
resorne radne skupine. Naglasili su da je Bosna i Herce-
govina kao demokratska zemlja i članica Vijeća Europe 
obvezna uskladiti svoj izborni sustav i Ustav BiH s presu-
dama Europskog suda za ljudska prava te da, provodeći 
te presude, iz Izbornog zakona i Ustava Bosne i Herce-
govine ukloni diskriminatorne odredbe. Upozorili su i 
na aktualnu političku krizu, zatraživši snažniju podršku 
institucija Europske unije, a posebno Europskog parla-
menta, u otklanjanju uzroka krize, jačanju europske per-
spektive i ubrzanju procesa europskih integracija BiH.
Zastupnici u Europskom parlamentu, koji pripadaju 
Klubu zastupnika Zeleni/Europska slobodna alijansa, 

Članovi Interresorne radne skupine za izmjenu izbornog zakonodavstva BiH 
razgovarali s članovima Delegacije Europskog parlamenta za odnose s 
Bosnom i Hercegovinom i Kosovom

EUrOPSKA UNIjAEUrOPSKA UNIjA

naglasili su kako se snažno zalažu za prevladavanje etnonacionalističkog sustava obnašanja 
vlasti u BiH. Upozorili su da BiH s postojećim sustavom, kojim se favoriziraju segregacija i dis-
kriminacija, ne može računati na europsku budućnost i poručili da BiH treba biti uređena kao 
država u kojoj će svi građani imati jednaka prava i šanse. Zastupnici Franz i Waitz najavili su da 
će se u Europskom parlamentu zalagati za promjenu dosadašnje strategije EU za BiH, kao i za 
veći angažman institucija EU kojim bi se ubrzale reforme i europski put Bosne i Hercegovine.

odsutnost vjerodostojne akcije institucija EU dovodi do porasta nepovjerenja u proces proširenja 
i europskih integracija zemalja Zapadnog Balkana. Osvrćući se na geopolitički kontekst krize, 
naglasili su kako se borba velikih sila za političku prevlast na globalnoj razini reflektira i na BiH, 
što dodatno otežava i usporava europski put zemlje. 
Navodeći kako su svjesni činjenice da su građani BiH siti segregacije i nacionalnih podjela, 
zastupnici u Europskom parlamentu istaknuli su da će u svome djelovanju uložiti dodatne 
napore kako politička situacija u BiH ne bi eskalirala, te pozvali sve političke aktere na konstruk-
tivan dijalog i suradnju u interesu svih građana BiH.
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Предсједавајући Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ 
Денис Звиздић, предсједавајућа Клуба СНСД-а Сњежана Новаковић Бурсаћ, 
те предсједавајући Клуба посланика ХДЗБиХ, ХСС, ХКДУБиХ, ХСП-ХНС, ХСП 
др А. СТАРЧЕВИЋ БиХ, ХДУБиХ Никола Ловриновић разговарали су 4. октобра 
са делегацијом Сејма Републике Пољске коју је предводио вицемаршал 
Сејма Ришард Терлецки. 
Домаћини овог састанка захвалили су се на подршци коју пријатељска 
Пољска деценијама пружа развоју демократских процеса у нашој земљи 
те снажном залагању за проширење Европске уније на државе Западног 
Балкана и подршци процесу приближавања Босне и Херцеговине пуно-
правном чланству у ЕУ. У отвореном разговору истакнуто је да, слично као 
што политички актери у Босни и Херцеговини имају консензус о европском 
путу, и у Пољској постоји пуна сагласност позиције и опозиције у погледу 
проширења ЕУ на западнобалканске државе. Чињеница је међутим и да дио 

Делегација Сејма Републике Пољске у посјети Парламентарној скупштини БиХ

Предсједавајући Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ Асим Сарајлић и  
парламентарни војни повјереник БиХ Бошко Шиљеговић разговарали су са делегацијом 
Сејма Републике Пољске, коју је предводио вицемаршал Доњег дома Парламента Пољске 
Ришард Терлецки. Током састанка разговарало се о активностима Заједничке комисије и 
Канцеларије парламентарног војног повјереника БиХ у парламентарном надзору, о стању 
у сектору одбране и безбједности БиХ, мигрантској кризи и другим актуелним политичким 
и безбједносним питањима у БиХ. Било је ријечи и о евроатлантском путу БиХ, те односима 
са сусједима и регионалној сарадњи, а разговорано је и о стању људских права у Оружаним 
снагама БиХ. Размијењене су и информације о актуелној политичкој и економској 
ситуацији у Пољској, као и о политичкој ситуацији унутар Европске уније. Договорено 
је интензивирање међупарламентарне сарадње, посебно између радних тијела два 
парламента у чијој је надлежности надзор над секторима одбране и безбједности. 

Предсједавајући Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ и парламентарни војни 
повјереник БиХ разговарали са делегацијом Сејма Републике Пољске

МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИМЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ

Сусрет делегације Представничког дома ПСБиХ са делегацијом Сејма Републике Пољске
других чланица ЕУ не дијели такав ентузијазам за проширење 
чланства па унутар ове асоцијације, како је рекао Терлецки, 
треба додатно радити како би се интензивирао дијалог у 
корист проширења.  
Заједнички  је оцијењено да земље Западног Балкана што 
прије треба да добију јасан динамички план приближавања 
чланству у ЕУ који би свакако био подстрек интензивнијем 
раду на нужним економским и другим реформама. Јасно је, 
како је речено, да се не ради о путу који траје годину или двије 
него знатно дуже, али конкретнији временски оквир допринио 
би позитивним процесима и повећању перспективности 
цијелог региона чиме би био ублажен процес одласка младих, 
образованих и перспективних кадрова у земље стабилнијег 
прије свега политичког а тек потом економског амбијента. 
Саговорници су се сагласили да ће, уколико конкретнији 
динамички план буде каснио или изостао, слабити интерес за 
прикључење Европској унији, а искуства Сјеверне Македоније 
и Албаније само могу поспијешити такав лош сценарио. 
Током разговора било је ријечи о актуелном политичком 
тренутку Босне и Херцеговине, а изражена је нада да ће домаћи 
актери кроз појачан унутрашњи дијалог и међусобне договоре 
пронаћи одговарајућа и за све прихватљива рјешења.  
Када је ријеч о сарадњи парламената Босне и Херцеговине 
и Пољске, наглашено је да њен обим свакако треба вратити 
најмање на предпандемијски ниво јер се ради о комуникацији 
у оквиру које се шири простор и за политичко и за интензивније 
економско повезивање. 

Чланови колегијума Представничког дома и Дома народа ПСБиХ 
разговарали су 18. октобра са предсједником Националног вијећа 
Републике Аустрије Волфгангом Соботком. 
Током отвореног разговора изражено је задовољство пријатељским 
односима, интензивном сарадњом на бројним пољима али и 
чињеницом да се она одражава и на квалитетне економске 
односе Босне и Херцеговине и Аустрије. Искоришћена је такође 
прилика да се пријатељској Аустрији изрази захвалност за све што 

деценијама чини за развој демократских потенцијала наше земље 
као и за учешће у твининг пројекту јачања парламената у процесу 
приближавања Европској унији.
Соботка се посебно интересовао за актуелни политички тренутак 
Босне и Херцеговине као и виђење начина да се отклоне застоји у 
функционисању институција Босне и Херцеговине. Предсједавајући 
Представничког дома ПСБиХ Денис Звиздић и замјеници 
предсједавајућег Небојша Радмановић и Борјана Кришто те 

Чланови колегијума Представничког дома и Дома народа ПСБиХ 
разговарали са предсједником Националног вијећа Републике Аустрије

Предсједник Националног вијећа Републике Аустрије Волфганг Соботка се посебно интересовао за актуелни 
политички тренутак Босне и Херцеговине као и виђење начина да се отклоне застоји у функционисању институција 
Босне и Херцеговине. 
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Истог дана са вицемаршалом Сејма Републике Пољске Ришардом 
Терлецким и делегацијом Доњег дома Парламента Пољске 
разговарали су и предсједавајући Заједничке комисије за европске 
интеграције Парламентарне скупштине БиХ Никола Ловриновић и 
замјеници предсједавајућег Заједничке комисије Лазар Продановић 
и Халид Гењац о наставку процеса проширења Европске уније и 
процеса европских интеграција Босне и Херцеговине.
Гости из Пољске упознати су и са садржајем Приједлога декларације о 
добијању кандидатског статуса за чланство у ЕУ, који је у парламентарну 
процедуру упутио предсједавајући Заједничке комисије за европске 

Предсједавајући и замјеници предсједавајућег Заједничке комисије за европске
интеграције ПСБиХ одржали састанак са вицемаршалом Сејма Републике Пољске

Предсједавајући Комисије за спољну трговину и царине 
Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ Драган 
Богданић, замјеници предсједавајућег Мијо Матановић и Един 
Мушић, те члан Комисије Шемсудин Мехмедовић разговарали су 
4. октобра  са вицемаршалом Сејма Републике Пољске Ришардом 
Терлецким, који је, са делегацијом Доњег дома Парламента Пољске, 
боравио у вишедневној посјети нашој земљи.
Изражавајући добродошлицу високим гостима из Парламента 
Пољске, чланови Комисије за спољну трговину и царине Пред-
ставничког дома ПСБиХ захвалили су се за дугогодишњу помоћ 
коју Република Пољска пружа БиХ, а нарочито, како је истакнуто, 
за медицинска средства за борбу против COVID-19, која је Влада 
Републике Пољске у два наврата донирала нашој земљи.
Саговорници су се сагласили да између двије земље постоје 
пријатељски односи без отворених питања, али да постоји 
много простора за подизање нивоа спољнотрговинске размјене, 
као и сарадње у областима пољопривреде, туризма, те у 
области енергетског сектора. У вези с тим, посебно су истакнуте 

Чланови Комисије за спољну трговину и царине Представничког дома ПСБиХ разговарали са 
делегацијом Сејма Републике Пољске 

МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИМЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ

интеграције Никола Ловриновић и у којем се од Европског парламента 
тражи подршка како би се БиХ до краја ове године додијелио статус 
кандидата за пуноправно чланство у ЕУ.
Вицемаршал Сејма Пољске Ришард Терлецки и чланови делегације 
Доњег дома Парламента Пољске потврдили су да Пољска снажно 
подржава наставак процеса проширења ЕУ на све земље Западног 
Балкана, као и укључење БиХ и свих земаља овог региона у актуелни 
дијалог о будућности Европе. Вицемаршал Терлецки се у свом 
излагању заложио за стварање балканске Вишеградске групе, 
по угледу на групу држава Централне и Источне Европе (Пољска, 
Чешка, Словачка и Мађарска) чије је удруживање допринијело бржем 
пријему у чланству у ЕУ. У вези с тим, Терлецки је изнио иницијативу 
према којој би Парламент Пољске био домаћин својеврсног самита 
највиших представника парламената земаља Западног Балкана 
и парламената земаља Централне и Источне Европе, са којег би 
Европском парламенту и Европској комисији била упућена снажна 
порука подршке процесу европских интеграција држава Западног 
Балкана, као и апел да се тај процес убрза.
На састанку је било ријечи и о унапређивању сарадње два парламента 
дјеловањем сродних парламентарних комисија и посланичких група 
пријатељства. С тим у вези, вицемаршал Терлецки упутио је позив 
посланицима и делегатима у ПСБиХ да посјете Сејм Републике Пољске. 

неискоришћене могућности БиХ за развој љетњег, бањског и 
вјерског туризма, као и за извоз и производњу електричне енергије 
из обновљивих извора енергије. Како је заједнички оцијењено, 
развој путне инфраструктуре и успостављење директних авио-линија 
између двије земље додатно би олакшао и унаприједио привредну 
сарадњу БиХ и Републике Пољске.

предсједавајући Дома народа ПСБиХ Бакир Изетбеговић и 
замјеник предсједавајућег Никола Шпирић изнијели су своја 
виђења актуелне ситуације и начина на које је могуће допринијети 
стабилизацији прилика у нашој земљи. Оцијењено је да је дијалог 

најбољи начин за проналажење рјешења и да треба тражити 
компромисе и начине да се он оствари јер, како је речено, свако 
одлагање доприноси погоршању ситуације и удаљава нас од 
жељеног просперитета и пута ка чланству у Европској унији.
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Чланови Групе пријатељства 
Парламентарне скупштине БиХ за 
Западну Европу разговарали су 19. 
октобра у Сарајеву са послаником 
из Бундестага Савезне Републике 
Њемачке Јосипом Јуратовићем.
Током отворене дискусије чланови 
Групе пријатељства изнијели су 
своје виђење актуелног политичког 
тренутка и проблема који оптерећују 
политичку сцену и стварају застој на 
европском путу Босне и Херцеговине. 
Захвалили су се посланику Јуратовићу 
на дугогодишњем активном праћењу 
ситуације у Босни и Херцеговини, као 
и на снажном залагању за убрзање 
процеса европских интеграција наше 
земље и цијелог региона Западног 
Балкана. У вези с тим замолили су 
посланика Јуратовића да се, дјелујући 
у Бундестагу, као и у Делегацији 
Бундестага у Парламентарној скуп-
штини Савјета Европе, настави 
залагати за процес проширења 
Европске уније и за повећање обима 
директних њемачких инвестиција у 
Босни и Херцеговини.

Чланови Групе пријатељства Парламентарне скупштине БиХ за Западну Европу 
разговарали са послаником из Бундестага Јосипом Јуратовићем

Замјеник предсједавајућег Дома народа Парламентарне скупштине 
БиХ Драган Човић боравио је 19. октобра у Загребу, гдје је одржао 
састанак са предсједником Владе Републике Хрватске Андрејем 
Пленковићем.
На састанку се разговарало о наставку европског пута Босне и 
Херцеговине, сарадњи Хрватске и Босне и Херцеговине у борби 
против COVID-19, промјенама Изборног закона БиХ, као и успјешно 
завршеним пројектима попут недавно отвореног моста Свилај 
и спојеног моста Градишка. Поводом недавне посјете Човића 
Петрињи, заједно са Штабом цивилне заштите Републике Хрватске, 
предсједник Владе Републике Хрватске Андреј Пленковић захвалио 
је Хрватима из Босне и Херцеговине на донацијама и помоћи у 
обнови оштећених зграда на земљотресом страдалом подручју.
Говорећи о промјенама Изборног закона БиХ, Човић је истакао да 
рјешења која је понудио у претходним разговорима са политичким 
актерима у Босни и Херцеговини и представницима међународне 
заједнице у потпуности поштују све одлуке Уставног суда БиХ и 
Европског суда за људска права, те су заснована на принципу 
који обје пресуде издвајају као темељ уставноправног уређења - 
конститутивности народа.
“Изборни закон БиХ мора разријешити постојећу ситуацију наметања 
политичких представника, нарочито на нивоу Предсједништва 
БиХ и Дома народа Федерације БиХ, те осигурати легитимно 
представљање сва три конститутивна народа на једнак начин уз 
омогућавање потпуних активних и пасивних бирачких права свим 

становницима Босне и Херцеговине”, поручио је Човић.
Предсједник Владе Републике Хрватске Андреј Пленковић поручио 
је да је Хрватска најснажнији заговорник наставка пута Босне и 
Херцеговине према чланству у Европској унији, који једини гарантује 
реформски и развојни смјер Босне и Херцеговине. Нагласио је да је за 
промјене Изборног закона важно постићи договор свих политичких 
актера у Босни и Херцеговини, поштујући и дух и слово Дејтонско-
париског мировног споразума, те легитимну заступљеност сва три 
конститутивна народа у Босни и Херцеговини.

Замјеник предсједавајућег Дома народа ПСБиХ Драган Човић
састао се у Загребу са предсједником Владе Републике Хрватске

МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИМЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ

Посланик Јуратовић заложио се за наставак процеса изградње демократских институција у 
Босни и Херцеговини, успостављањем владавине права и система заштите људских права. 
Позивајући на дијалог и тражење компромисних рјешења за све актуелне проблеме у Босни и 
Херцеговини, Јуратовић је апострофирао улогу Парламентарне скупштине БиХ и парламентараца 
у преузимању одговорности за стабилизацију политичких прилика у Босни и Херцеговини, те 
враћање повјерења грађана у институције државе.
У разговору су учествовали делегати у Дому народа ПСБиХ Марина Пендеш, Асим Сарајлић и 
Лазар Продановић, посланици у Представничком дому ПСБиХ Халид Гењац, Едита Ђапо и Ненад 
Нешић, те амбасадорка СР Њемачке у БиХ Маргарет Убер. 
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Предсједавајући Представничког дома Парламентарне скупштине 
БиХ Денис Звиздић учествовао је на Конференцији предсједника 
парламената земаља чланица Савјета Европе, која је одржана 21. и 22. 
октобра у Атини. Конференцију је отворио предсједник Парламента 
Грчке Константин Тасулас, а присутнима су се обратили и предсједник 
Парламентарне скупштине Савјета Европе Рик Даемс и генерална 
секретарка Савјета Европе Марија Пејчиновић Бурић.
Прва тема о којој је разговарано је “Право на околину – парламенти 
и право на здраву и одрживу околину”. Том приликом присутнима се 
обратио и предсједавајући Звиздић те истакао:
“Глобалне кризе захтијевају глобални одговор, а ту тезу је потврдила 
глобална пандемија вируса корона која се може ставити под контролу 
само заједничким дјеловањем свих земаља свијета. Вирус није 
познавао државне, етничке, регионалне, политичке ни било које друге 
границе. Исто је и са заштитом животне средине. Штетне емисије CO2 
које се производе у једној земљи или нпр. у једном дијелу Европе 
могу имати посљедице по здравље људи у другом дијелу Европе. Да 
не говоримо о негативним ефектима по екосистем и цијелу планету 
Земљу. Због тога нам је важан мултилатерализам у свијету. Због 
тога нам је потребна сарадња”, рекао је у обраћању предсједавајући 
Звиздић.
Други дан конференције, предсједавајући Звиздић је у свом обраћању 
на панелу “Заједничка будућност свих европских грађана” говорио о 
актуелној политичкој ситуацији у БиХ.
“Мултиетничност је природно стање и истински код Босне и 
Херцеговине. Управо је та највећа вриједност моје домовине – а 
то је заједнички живот једних са другима, изградња државе у 
којој различите културе, религије и политике могу бити заједно 
и представљати богатство – била често нападана у дугој и бурној 
историји БиХ. Најтеже и са највећим посљедицама, у периоду 1992-
1995. година. Послије те крваве агресије на међународно признату 
државу Босну и Херцеговину услиједио је Дејтонски мировни 
споразум који је донио мир и стабилност и због тога представља 
највећи дипломатски успјех међународне заједнице у Европи послије 
завршетка хладног рата. Нажалост, Дејтонски мировни споразум 
и његов кључни анекс – Устав БиХ, ових су дана озбиљно угрожени 
блокадом институција БиХ и континуираним сецесионистичким 
пријетњама које долазе од појединих функционера из бх. ентитета 
Република Српска. Блокада рада Предсједништва БиХ, Владе БиХ и 
Парламента БиХ, уз активности којима се суспендују државни закони, а 
ентитетске институције проглашавају државним институцијама, значе 
почетак рушења уставно-правног система државе БиХ. Замислите да 
у вашој држави нека регија, кантон или покрајина одлучи да формира 
своју војску, своју обавјештајну службу, да издаје своје пасоше и тако 
даље”, рекао је у обраћању предсједавајући Звиздић.

Он је позвао присутне да разумију озбиљност ситуације у којој се 
Босне и Херцеговина налази.
“Нисам без разлога одлучио да ово обраћање имам у оквиру теме која 
говори о заједничкој будућности свих грађана Европе, јер вјерујте 
ми, мир и просперитет Босне и Херцеговине значи мир и стабилност 
на Западном Балкану и у читавој Европи, јер никоме не може бити 
у интересу да има нестабилност на својим границама – а граница 
између БиХ и Европске уније нпр. дуга је 1000 километара. Дакле, 
комплетно домаће и међународно право је на страни државе БиХ, 
на страни очувања њеног територијалног интегритета, суверенитета, 
политичке независности и међународног субјективитета”, нагласио је 
предсједавајући Звиздић.
У свом обраћању упозорио је да је потребно заштити Дејтонски 
споразум и Устав БиХ и то не краткорочно и ад хок, него је потребно 
дјеловати превентивно и осигурати дугорочну стабилност.

“Ја сам човјек мира и дијалога и дијалог сматрам најбољим 
инструментом за постизање рјешења, али како могу ја или било ко 
други објаснити грађанима БиХ – који су вриједни, цивилизовани и 
европски оријентисани – да неко може повлачити потезе с циљем 
подјеле и рушења уставног поретка и да неће имати никакве 
политичке или правне посљедице”, нагласио је Звиздић и рекао да 
БиХ мора бити у фокусу континуиране, конзистентне и офанзивне 
политике која ће промовисати европске вриједности, европске 
интеграције и владавину права.
“Позивам демократску Европу да осигура демократску, мирну, 
просперитетну и европску будућност Босне и Херцеговине”, рекао је 
на крају предсједавајући Звиздић.

На маргинама Конференције предсједника парламената земаља чланица Савјета Европе, предсједавајући 
Представничког дома ПСБиХ Денис Звиздић разговарао је 21. октобра у Атини са замјеником 
предсједавајућег Парламента Републике Словачке Габором Гренделом. Саговорници су се сагласили да 
двије државе имају добре билатералне односе, што представља добру основу за даљи развој различитих 
облика билатералне сарадње. 
Предсједавајући Звиздић упознао је Грендела с актуелном политичком ситуацијом у Босни и Херцеговини 
и истакао да је она врло сложена, да постоји тенденција угрожавања достигнутог нивоа стабилности, те 
да је због блокада рада државних институција успорен пут ка Европској унији.
Замјеник предсједавајућег словачког парламента изразио је разумијевање за изнесена гледишта, 
истакао безрезервну подршку територијалном интегритету и суверенитету Босне и Херцеговине и истакао даљу спремност за јачање билатералне 
сарадње. Посебно је наглашен интерес за очувањем мира и стабилности, европске перспективе БиХ и унапређења сарадње међу земљама 
Западног Балкана на путу европских интеграција. 

Предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Денис Звиздић учествовао на  
Конференцији предсједника парламената земаља чланица Савјета Европе 

Предсједавајући Представничког дома ПСБиХ разговарао са замјеником предсједавајућег 
Парламента Републике Словачке

МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИМЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ
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Добродошлицу генералу Грацијану пожелио је 
предсједавајући Заједничке комисије за одбрану 
и безбједност БиХ и Делегације ПСБиХ у ПСНАТО-у 
Асим Сарајлић, који је посјету предсједавајућег Војног 
комитета ЕУ оцијенио веома значајном у тренутку када 
нам је, како је рекао, потребан дијалог и унутар БиХ и 
са нашим пријатељима из ЕУ, НАТО-а и међународних 
организација које су, радећи са званичницима БиХ, 
прошли веома успјешан период транзиције и спрово-
ђења реформи у сектору одбране и безбједности.
Оцјењујући да је потребна и добродошла помоћ 
пријатеља из ЕУ за отклањање садашњих застоја, 
Сарајлић је оцијенио да су снаге ЕУФОР-а у протеклом 
периоду дале значајан допринос јачању стабилности 
и сектора одбране и безбједности БиХ, чији су 
представници, како је рекао, успоставили успјешан и 
партнерски однос са Командом ЕУФОР-а.
Предсједавајући Војног комитета ЕУ генерал Клаудио 
Грацијано у свом обраћању је подвукао да БиХ и 
цијели регион Западног Балкана за ЕУ представљају 
не само сусједе већ и блиске партнере у суочавању са 
безбједносним и свим другим изазовима који пријете 
грађанима Европе.
Према ријечима генерала Грацијана, Европска 
комисија посвећена је очувању Мисије АЛТЕА у БиХ, 
али и подршци јединственим Оружаним снагама БиХ, 
што представља, како је рекао, инвестицију у мир и 
безбједност Европе. У вези с тим, генерал Грацијано 
најавио је додатних 10 милиона евра подршке 
Деминерском батаљону Оружаних снага БиХ, који ће од 

Предсједавајући Дома народа Парламентарне скупштине БиХ Драган 
Човић боравио је 3. новембра у посјети Загребу, гдје је одржан састанак 
са предсједником Владе Републике Хрватске Андрејем Пленковићем. 
На састанку, којем је присуствовао и министар спољних и европских 
послова Републике Хрватске Гордан Грлић Радман, Човић је 
упознао премијера Пленковића о актуелним догађањима у Босни и 
Херцеговини и највећој политичкој кризи у постдејтонској БиХ.
Човић је рекао да је недавни долазак америчког посебног изасланика 
за изборну реформу Метјуа Палмера и директорице Европске службе 
за спољне послове Ангелине Ајнхорст требао бити снажан мотив и 
искорак за постизање коначног договора који ће омогућити легитимно 
политичко представљање у органима власти и институцијама како 
налажу Устав БиХ, те одлуке Уставног суда БиХ и Европског суда за 
људска права. Према ријечима Човића, у сљедећа два мјесеца, у 
неизборној 2021. години, реформа Изборног закона БиХ уз ограничене 
уставне измјене као кључни аспекти одрживог рјешења морају бити 

постигнути како би се у БиХ направио кључни политички искорак. 
Предсједник Владе Републике Хрватске Андреј Пленковић истакао 
је да је питање положаја Хрвата у БиХ тема од виталног хрватског 
интереса. Нагласио је подршку Хрватске постизању што скоријег 
договора међу политичким странкама у БиХ и усвајању промјена 
Изборног закона БиХ до краја године, а којима ће се у потпуности 
поштовати равноправност и легитимна заступљеност конститутивних 
народа у Предсједништву и највишим представничким институцијама 
Босне и Херцеговине.
Наредног дана, предсједавајући Дома народа Парламентарне 
скупштине Босне и Херцеговине Драган Човић одржао је састанак 
са министром спољних и европских послова Републике Хрватске 
Горданом Грлићем Радманом. Двојица политичких званичника 
разговарали су о актуелним политичким околностима у Босни и 
Херцеговини, са нагласком на реформе изборног законодавства као 
кључног политичког питања.

Чланови Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ и Делегације 
ПСБиХ у ПСНАТО-у одржали састанак са предсједавајућим Војног комитета ЕУ

Предсједавајући Дома народа ПСБиХ Драган Човић разговарао са предсједником 
Владе и министром спољних и европских послова Републике Хрватске 
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Чланови Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ и Делегације Парламентарне скупштине БиХ у Парламентарној 
скупштини НАТО-а сусрели су се 29. октобра са предсједавајућим Војног комитета Европске уније генералом Клаудиом 
Грацијаном, који је боравио у вишедневној посјети нашој земљи. Састанку су присуствовали и парламентарни војни 
повјереник БиХ Бошко Шиљеговић, генерали и официри Оружаних снага БиХ, представници Мисије ОЕБС-а у БиХ, те 
Штаба НАТО-а у Сарајеву и Команде ЕУФОР-а.

идуће године у својим мисијама имати на располагању 34 нова транспортна возила, исто 
толико нових медицинских возила и 150 нових детектора за метал. Генерал Грацијано 
изразио је увјерење да ће Оружане снаге БиХ остати јединствене и да ће, у партнерству 
са европским војним снагама, доприносити сигурном окружењу за све грађане региона 
Западног Балкана и ЕУ.
У оквиру састанка генерал Грацијано одржао је и предавање о садашњим и будућим 
безбједносним изазовима, нагласивши да ЕУ, у суочавању са безбједносним пријет-
њама, али и природним катастрофама и посљедицама пандемије вируса корона мора 
бити спремна да одговори самостално, као и у сарадњи са спољним партнерима.
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Предсједавајући Дома народа Парламентарне скупштине БиХ Драган Човић 
учествовао је у Пољској на симпозијуму којим је обиљежена 83. годишњица 
“Кристалне ноћи”, те посјетио Аушвиц – Биркенау.
На симпозијуму, који је 8. и 9. новембра у Кракову организовала Европска 
јеврејска заједница, Човић се присутнима обратио говором у којем је истакао 
дубоке и трајне посљедице антисемитизма, наглашавајући снажну преданост 
његовом сузбијању. Казао је да је Холокауст иза себе оставио сломљено 
човјечанство, те се обавезао на устрајну борбу против антисемитизма, истичући 
прихватање историјских чињеница, тражење опроста и заклетву да се овакво 
зло више никада неће поновити као индивидуалну и друштвену обавезу.
У оквиру службеног програма, Човић је посјетио Аушвиц - Биркенау те је, 
заједно са другим свјетским лидерима и представницима Европске јеврејске 
заједнице, положио вијенце и одао дубоку почаст жртвама у име свих у Босни 
и Херцеговини.

Учесници семинара, који је био посвећен процесу евроатлантских интеграција 
земаља региона, партнерству за мир и даљим корацима у суочавању са 
преосталим изазовима на Западном Балкану, у панел-дискусији расправљали 
су о теми стабилности Западног Балкана, те билатералној и регионалној 
сарадњи земаља региона.
Уводна излагања на ову тему изнијели су државни секретар у Министарству 
иностраних послова Републике Србије Немања Старовић, замјеник министра 
спољних послова Босне и Херцеговине Јосип Бркић и виши аналитичар 
Међународне кризне групе Марко Прелец. У свом излагању Бркић је 
презентовао тренутне активности у вези са сарадњом Босне и Херцеговине 
и НАТО-а кроз Програм реформи и сарадње са НАТО-ом. Нагласио је да је 
политика “отворених врата” у сарадњи са НАТО-ом препознатљив оквир за 
сарадњу, те закључио да реформски пут нема алтернативу.
У дискусији на ову тему, предсједавајући Делегације ПСБиХ у ПСНАТО-у Асим 
Сарајлић нагласио је да о свим отвореним питањима треба разговарати, 
уз поштовање уставног оквира Босне и Херцеговине, који то, како је 
нагласио, веома јасно омогућава. Према ријечима Сарајлића, Репубика 
Српска је неупитна уставна категорија, али су и Босна и Херцеговина и њене 
законодавне, извршне и судске институције такође уставне категорије које се 
не смију доводити у питање.
Члан Делегације ПСБиХ у ПСНАТО-у Никола Ловриновић такође је изнио 
мишљење да садашњи институционални оквир даје довољно простора да 
се сви у БиХ окрену бољим рјешењима. Наглашавајући потребу постизања 
договора о промјенама Изборног закона БиХ, Ловриновић је позвао све 
учеснике семинара да размишљају о томе да је Босна и Херцеговина датост 
коју, како је нагласио, треба афирмисати у њеном најбољем свјетлу.
Чланови Делегације ПСБиХ у ПСНАТО-у учествовали су и у панел-дискусији о 
европским и евроатлантским интеграцијама земаља региона. Члан Делегације 
Никола Ловриновић говорио је о потреби да Босна и Херцеговина до краја ове 
године добије статус кандидата за пуноправно чланство у Европској унији. 
Учеснике семинара поздравили су предсједник Народне скупштине Репуб-
лике Србије Ивица Дачић, предсједница Владе Републике Србије Ана Брнабић 
и министар одбране Републике Србије Небојша Стефановић.
Путем видео-линка учесницима семинара обратили су се предсједник 
ПСНАТО-а Џералд Е. Коноли, као и замјеник генералног секретара НАТО-а 
Мирчеа Геоана.

Драган Човић посјетио Аушвиц – Биркенау и учествовао на симпозијуму 
поводом обиљежавања 83. годишњице “Кристалне ноћи”

Чланови Делегације ПСБиХ у ПСНАТО-у учествовали на 101. Роуз-Рот семинару
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Трећи дан семинара, који је био посвећен процесу евро-
атлантских интеграција земаља Западног Балкана, 
партнерству за мир и даљим корацима у суочавању са 
преосталим изазовима у региону, протекао је у панел-
расправама о посљедицама пандемије вируса корона, о 
економским и социјалним изазовима, те о дезинформа-
цијама и лажним вијестима у региону Западног Балкана. 
Динамична расправа вођена је и о утицају Кине и Русије у 
региону Западног Балкана.
На маргинама семинара, чланови Делегације ПСБиХ у 
ПСНАТО-у сусрели су се са члановима Делегације Народне 
скупштине Србије у ПСНАТО-у. Током састанка потврђена 
је одлучност за даље унапређење дијалога и јачање 
међусобног разумијевања и повјерења. Делегације су 
позвале колеге из региона да се разговара о заједничким 
интересима, како политичким тако и економским.
Потврђена је опредијељеност за јачање сарадње са НАТО-ом
кроз програме и механизме који омогућавају разговоре 
парламентараца и експерата о отвореним питањима и 
актуелном стању у региону.
Предсједавајући Делегације Народне скупштине Србије у 
ПСНАТО-а Драган Шормаз захвалио се члановима Деле-
гације ПСБиХ у ПСНАТО-у на активном учешћу на 101. Роуз-
Рот семинару.
Сарајлић и Ловриновић позвали су чланове Делегације 
Народне скупштине Србије у ПСНАТО-у и чланове Одбора 
за одбрану и унутрашње послове Народне скупштине 
Србије да посјете БиХ, што је са задовољством прихваћено.
Сарајлић и Ловриновић разговарали су и са представни-
цима Међународног секретаријата ПСНАТО-а о могућности 
одржавања Роуз-Рот семинара у Босни и Херцеговини.

Предсједавајући Делегације Парламентарне скупштине БиХ 
у Парламентарној скупштини НАТО-а Асим Сарајлић и члан 

Делегације Никола Ловриновић учествовали су у раду
101. Роуз-Рот семинара, који је, у организацији ПСНАТО-а

и Народне скупштине Републике Србије, одржан
од 15. до 17. новембра у Београду. 
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Чланице Делегације Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине у 
Парламентарном пленуму Енергетске заједнице Марина Пендеш и Сњежана 
Новаковић Бурсаћ учествовале су на састанку Парламентарног пленума 
Енергетске заједнице, који је 23. новембра одржан у Београду.
У име Републике Србије, која ове године предсједава Енергетском заједницом, 
састанак је отворио предсједник Одбора за привреду, регионални развој, 
трговину, туризам и енергетику Народне скупштине Републике Србије Верољуб 
Арсић, који је истакао да његова земља предузима мјере да се придружи 
Европској унији у процесу енергетске транзиције.
У расправи о документу под називом “План пута за декарбонизацију Енергетске 
заједнице 2021 – 2027”, предсједник Одбора за индустрију, истраживање и енер-
гетику Европског парламента Кристијан-Силвиу Бушои упознао је учеснике са-
станка са планом Европске уније да 2050. године постане карбонски неутрална.
О овој теми говорио је и генерални секретар Енергетске заједнице Јанез Копач, 
који је упозорио на обавезе које ће се наћи пред странама уговорницама у 
погледу преузимања Пакета чисте енергије, како би се законодавство страна 
уговорница Енергетске заједнице ускладило са законодавством Европске 
уније. На састанку је представљена и Мапа пута за декарбонизацију, којом су 
предвиђене обавезе чланица Енергетске заједнице да прате процес зелене 
транзиције у Европској унији, те да раде на извршавању обавеза из Софијске 
декларације.

Замјеник предсједавајућег Заједничке комисије за европске 
интеграције ПСБиХ Лазар Продановић учествовао је 26. новембра у 
Скопљу на Регионалној конференцији о унапређењу дијалога између 
парламената и новинара на Западном Балкану.
На Конференцији, коју су организовали Собрање Републике Сјеверне 
Македоније и Удружење новинара Македоније у оквиру регионалног 
пројекта “Унапређење дијалога између новинарских удружења и 
парламената на Западном Балкану ради јачања цивилног друштва“, 
први пут је отворен дијалог између парламентараца и представника 
удружења новинара из Сјеверне Македоније, Босне и Херцеговине, 
Црне Горе и Србије с циљем јачања слободе изражавања као основног 
људског права и јачања улоге организација цивилног друштва 
у процесу креирања политика и закона. Конференцију су својим 
излагањима отворили предсједник Собрања Републике Сјеверне 
Македоније Талат Џафери, предсједник Скупштине Црне Горе Алекса 
Бечић, потпредсједник Народне скупштине Републике Србије Радован 
Тврдишић, замјеник предсједавајућег Заједничке комисије за европ-
ске интеграције ПСБиХ Лазар Продановић и предсједник Удружења 
новинара Македоније Младен Чадиковски.
У свом излагању Продановић је подржао успостављање регионалног 
дијалога о свим темама које су важне за европску перспективу и 
будућност региона, нагласивши да су дијалог и блиска регионална 

сарадња најбољи начин рјешавања свих отворених питања и најбоља 
могућа припрема за чланство свих земаља Западног Балкана у 
Европској унији. Оцијенио је да Конференција овог формата у будућности 
може постати добра регионална платформа за сарадњу, размјену 
информација и искустава, као и добрих пракси у односима парламената 
са новинарима и новинарским удружењима. Подсјетио је на активности 
Заједничке комисије за европске интеграције ПСБиХ, која је, у сарадњи 
са Институцијом омбудсмена за људска права БиХ и представницима 
новинарских удружења, затражила пооштравање кривичних санкција 
за одговорне за нападе на новинаре, као и за медије путем којих се 
преноси и шири говор мржње, те распирује национална, вјерска и расна 
нетрпељивост. Наглашавајући да је ситуација у БиХ у погледу питања 
слободе медија и заштите новинара нешто боља у односу на друге 
земље региона, о чему, како је рекао, говоре извјештаји релевантних 
међународних организација које се баве овим питањима, Продановић је 
упозорио да институције БиХ нису ослобођене обавезе да с много већом 
озбиљношћу приступе питањима слободе медија и заштите новинара, 
будући да је ријеч о обавези која се наводи међу 14 приоритета из 
Мишљења Европске комисије о захтјеву БиХ за чланство у ЕУ.
Учесници Конференције потписали су и Декларацију о унапређењу 
дијалога између парламената и удружења новинара на Западном 
Балкану.

Предсједавајући Дома народа ПСБиХ Драган Човић примио је 18. новембра у Сарајеву 
министра спољних послова и трговине Мађарске Петера Сијарта, с којим је разговарао о 
привредној сарадњи, ситуацији у Босни и Херцеговини и односима двије земље. Човић је 
изразио задовољство чињеницом да је Мађарска земља партнер сљедећег Међународног 
сајма привреде у Мостару, што ће додатно оснажити привредну сарадњу. Говорећи о 
ситуацији у БиХ, предсједавајући Дома народа упознао је министра са тренутним околнос-
тима, са посебним нагласком на стање политичког дијалога, те потребе измјена Изборног 
закона БиХ и ограничених уставних измјена. Како је предсједавајући Човић казао, ове измје-
не морају се у потпуности довршити до краја 2021. године. Званичници су такође говорили 
о билатералним односима БиХ и Мађарске, које су оцијенили као врло добре, те су истакли 
потребу планираног развоја сарадње у више сегмената.

Предсједавајући Дома народа ПСБиХ Драган Човић одржао састанак са 
министром спољних послова и трговине Мађарске

Чланице Делегације ПСБиХ учествовале на састанку Парламентарног 
пленума Енергетске заједнице у Београду

Учешће на Регионалној конференцији о унапређењу дијалога између 
парламената и новинара на Западном Балкану 

МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИМЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ

Члан Европског парламента Адам Јарубас представио је Меха-
низам за прекогранично прилагођавање цијена угљеника, 
чија се примјена очекује од 2023. године.
У свом обраћању учесницима састанка, чланица Делегације 
ПСБиХ у Парламентарном пленуму Енергетске заједнице 
Марина Пендеш казала је да је свјесна да Босна и Херцеговина 
није испунила највећи дио својих обавеза, те најавила да ће се 
ангажовати како би видјела у чему се састоје кључни проблеми 
и шта је могуће учинити да се ствари промијене. Пендеш је 
замолила представнике Енергетске заједнице и институција 
Европске уније за разумијевање ситуације у БиХ, те затражила 
снажнију подршку ЕУ у процесу енергетске транзиције.
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Предсједавајући Делегације Парламентарне скупштине БиХ у Интерпарламентарној унији Сафет Софтић 
учествовао је на 143. засједању Скупштине ИПУ-а, која је 29. новембра  одржана у Мадриду.
На Скупштини ИПУ-а, чији је домаћин Парламент Шпаније, 45 предсједника парламената, посланици више 
од 120 државних парламената из цијелог свијета, као и представници 13 регионалних парламентарних тијела 
састали су се први пут након почетка пандемије како би разговарали о савременим изазовима за демократију, 
те превазилажењу подјела и изградњи одрживих заједница у свијету.
У расправама о главној теми, парламентарци су се осврнули на глобално растућу поларизацију и ширење 
дезинформација путем медија и друштвених мрежа, те предлагали рјешења о улози парламената у рјешавању 
ових проблема. Током пленарног засједања размијењене су идеје о значајнијем ангажману парламената у 
односима с јавношћу, с циљем да одлуке државних парламената буду што репрезентативније, транспарентније 
и инклузивније, како би се вратило повјерење јавности у парламентарну демократију и институције власти. Истовремено, учесници највеће 
мултилатералне парламентарне организације на свијету разговарали су и о начинима спречавања и сузбијања физичких или онлајн пријетњи 
посланицима, као и о заштити права парламентараца, посебно оних који су прогнани из својих земаља.
Током 143. засједања Скупштине ИПУ-а покренуто је и неколико нових алата за парламентарце, укључујући и Приручник о родно одговорном 
доношењу закона у партнерству са организацијом UN Women. Усвојена је и Резолуција о законодавству за борбу против сексуалног 
искоришћавања и злостављања дјеце на интернету.

Предсједавајући Дома народа Парламентарне скупштине БиХ Драган 
Човић и министар одбране у Влади Републике Хрватске Марио 
Баножић одржали су 30. новембра билатерални састанак у Сарајеву.
Током сусрета двојица високих политичких званичника разговарали 
су о сарадњи у сектору одбране и аспектима у којима Република 
Хрватска и Босна и Херцеговина могу заједнички дјеловати. Искуства 
и подршка Републике Хрватске као пуноправне чланице Европске 
уније и НАТО-а могу убрзати интеграцијске процесе у БиХ, казано је 
на састанку.
Изборни закон БиХ као кључна политичка тема и отворено политичко 
питање нужно је регулисати кроз рационалан законодавни оквир 
који ће релаксирати међунационалне односе и омогућити легитимно 

политичко представљање сва три конститутивна народа.
У таквом унутрашњем амбијенту гдје не постоји могућност 
дискриминације, наметања и мајоризације стварају се нужни 
предуслови безбједносног оквира који је пријеко потребан за 
цјелокупну регију и простор југоисточне Европе. Хрвати као консти-
тутиван народ уз сва Уставом загарантована права претпоставка 
су стабилне и функционалне Босне и Херцеговине, речено је током 
сусрета. На састанку је закључено да је стратешко партнерство и 
пријатељство Републике Хрватске и Босне и Херцеговине гарант 
дугорочног развоја и јачања свих капацитета, али и животног 
стандарда, како би се привукле инвестиције пријеко потребне за 
континуиран раст и развој.

Високи гости нагласили су да ће нова Влада СР Њемачке наставити да 
пружа пуну подршку процесу проширења Европске уније на Босну и 
Херцеговину и све земље овог региона. Посебно су нагласили да нова 
њемачка влада сматра неупитним и недодирљивим територијални 
интегритет БиХ, те позвали на дијалог у државним институцијама уз 
поштовање и уважавање различитих ставова. Истакли су потребу 
темељне реформе изборног законодавства у БиХ, која, како су 
рекли, не смије довести до даљих етничких подјела земље. Такође 
су одбацили хушкачку реторику и позвали посланике и делегате из 
оба дома ПСБиХ да се фокусирају на испуњавање 14 приоритета из 
Мишљења Европске комисије о захтјеву БиХ за чланство у Европској 
унији, у чему ће, казали су, имати сву потребну помоћ нове владе и 
Бундестага СР Њемачке.
У разговору о актуелној политичкој ситуацији у БиХ, посланици и 
делегати из ПСБиХ изнијели су различите погледе на отворена питања, 

Учешће на 143. засједању Скупштине Интерпарламентарне уније у Мадриду

Предсједавајући Дома народа ПСБиХ Драган Човић одржао састанак са 
министром одбране Републике Хрватске

Чланови Групе пријатељства за Западну Европу разговарали са државним 
министром за Европу у Министарству иностраних послова СР Њемачке и 
послаником из Бундестага

Чланови Групе пријатељства за Западну Европу 
Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине 

Марина Пендеш, Џенан Ђонлагић, Лазар Продановић, 
Шемсудин Дедић и Влатко Главаш разговарали су 

1. децембра у Сарајеву са државним министром за Европу
у Министарству иностраних послова СР Њемачке

Михаелом Ротом и послаником из Бундестага 
Адисом Ахметовићем, који су боравили у 

радној посјети нашој земљи.

као и на могуће правце рјешавања политичке кризе у БиХ. Сагласили 
су се да сва рјешења треба тражити путем дијалога у институцијама 
државе, без било каквог угрожавања суверенитета и територијалног 
интегритета БиХ, као и уз уважавање спољнополитичких приоритета, 
посебно европског пута БиХ. Састанку чланова Групе пријатељства 
за Западну Европу ПСБиХ са државним министром за Европу у 
Министарству иностраних послова СР Њемачке Михаелом Ротом и 
послаником из Бундестага Адисом Ахметовићем присуствовала је и 
амбасадорка СР Њемачке у БиХ Маргарет Убер.

МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИМЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ
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Предсједавајући Делегације Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине у Парламентарној 
скупштини Уније за Медитеран (ПСУзМ) Драган Богданић учествовао 6. децембра у Бриселу на 16. 
пленарној сједници ПСУзМ-а.
На сједници, која је одржана под предсједавањем Европског парламента, размотрени су актуелни изазови 
у региону Медитерана, изазвани климатским промјенама и пандемијом вируса корона (COVID – 19). 
У свом обраћању учесницима из држава чланица Европске уније, земаља Блиског истока и сјеверне  
Африке, као и представницима Монака, Босне и Херцеговине, Албаније и Црне Горе, предсједавајући 
ПСУзМ-а и посланик у Европском парламенту из Португала Педро Силва Переира нагласио је важност 
одржавања ове сједнице, те потребу јачања сарадње земаља Медитерана у суочавању са посљедицама климатских промјена и пандемије COVID – 19.  
Учесницима су се обратили и високи представник Европске уније за спољну политику и безбједност Жозеп Борел и генерални секретар ПСУзМ-а 
Насер Камел.
На маргинама сједнице, предсједавајући Делегације Парламентарне скупштине БиХ у Парламентарној скупштини Уније за Медитеран Драган 
Богданић имао је сусрете са предсједавајућим ПСУзМ-а и послаником Европског парламента Педром Силвом Переиром, као и са египатским 
сенатором и замјеником предсједавајућег Одбора за људска права и социјалну солидарност Парламента Египта Мохамедом М. Фаридом.

Предсједавајући Звиздић се, током свог обраћања на панелу о 
најбољим примјерима и праксама унапређења сарадње парламената, 
захвалио конгресмену Питенгеру на организацији Форума и рекао да је 
свијет данас више него икада прије глобална заједница и да живимо 
повезани на разне начине, у вријеме четврте индустријске револуције 
и у вријеме интернета.
“Информација је данас највећа вриједност, а информације са једног 
краја свијета на други крај свијета путују у року од пар секунди. То има 
велике предности, али носи са собом и одређене изазове. Актуелна 
пандемија вируса корона учи нас да више не постоје изоловане 
заједнице које могу бити изузете од глобалних токова”, рекао је током 
обраћања предсједавајући Звиздић и додао да то указује да су у свијету 
у каквом данас живимо сарадња и заједничко дјеловање неопходни. 
Додао је да то посебно важи за националне парламенте. 
Изразио је увјерење да национални парламенти сами нису довољни 
и да неки од ових изазова захтијевају интерпарламентарну сарадњу. 
Поменуо је да регулација криптовалута и пријетње интернетској 
сигурности нису питања од интереса за само једну државу, већ питање 
за глобалну заједницу. Рекао је да је иста ситуација и са трговином 
људима и прањем новца који су одувијек били мултилатерални 
проблем. 
Током обраћања, предсједавајући Звиздић упознао је учеснике Фо-
рума са актуелном безбједносном ситуацијом у Босни и Херцеговини, 
наглашавајући да је то безбједносно питање за регион Западног 
Балкана, југоисточну Европу и, наравно, за Сједињене Америчке 
Државе.
“Нажалост, Дејтонски мировни споразум и његов кључни анекс, 
Устав БиХ, ових дана су озбиљно угрожени блокадом институција 
БиХ и континуираним сецесионистичким пријетњама које долазе 
од функционера из бх. ентитета Република Српска. Блокиран је 
рад Предсједништва БиХ, Владе БиХ и Парламента БиХ. Спроводе 
се активности којима се суспендују државни закони, а ентитетске 
институције проглашавају државним институцијама. Један ентитет у 

Предсједавајући Делегације ПСБиХ у ПС Уније за Медитеран Драган Богданић 
учествовао у Бриселу на 16. пленарној сједници ПС Уније за Медитеран

Предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Денис Звиздић учествовао на 
20. Парламентарно-безбједносном форуму у Вашингтону

МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИМЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ

Предсједавајући Представничког дома
Парламентарне скупштине БиХ Денис Звиздић

учествовао је 7. децембра у Вашингтону на
20. Парламентарно-безбједносном форуму,

који се одржава сваке године, а чији
оснивач је Роберт Питенгер, бивши члан 

Представничког дома Конгреса САД.

a

саставу Босне и Херцеговине који се зове Република Српска жели да 
укине државну војску и формира своју, жели да укине обавјештајну 
службу Босне и Херцеговине и формира своју и жели да укине државни 
суд и државно тужилаштво и формира своје”, рекао је током обраћања 
предсједавајући Звиздић.
Он је истакао важност разумијевања озбиљности тренутне ситуације 
у којој се налази БиХ и читав регион Западног Балкана и додао да 
мир и просперитет у Босни и Херцеговини значи мир и стабилност на 
Западном Балкану и у читавој Европи.
“Потребно је заштити Дејтонски споразум и Устав БиХ, и то не краткорочно 
и ад хок, него је потребно дјеловати превентивно и дугорочно. Потребно 
је на вријеме препознати зло и супротставити му се – не компромисом 
него јасним и одлучним отпором. У ентитету РС у Босни и Херцеговини 
је тренутно на сцени владавина и авантуризам само једног политичара 
умјесто демократије и владавине права. Ја сам човјек мира и дијалога 
и дијалог сматрам најбољим инструментом за постизање рјешења, али 
како могу ја или било ко други објаснити грађанима БиХ да неко може 
повлачити потезе с циљем подјеле и рушења уставног поретка и да 
неће имати никакве политичке или правне посљедице”, упозорио је 
предсједавајући Звиздић и нагласио да БиХ мора бити у фокусу једне 
офанзивне политике која ће промовисати демократске вриједности, 
евроатлантске интеграције и владавину права. 
“На крају, желим посебно нагласити да надмоћна већина грађана 
у БиХ жели да живи у миру и сигурности и желе у скорој будућности 
видјети БиХ као чланицу ЕУ и НАТО-а. Ја се надам да ће САД, заједно са 
партнерима из ЕУ, поново бити лидер свих позитивних процеса у БиХ и 
нашем региону”, рекао је на крају обраћања предсједавајући Звиздић.
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Предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Денис Звиздић састао 
се 8. децембра у Вашингтону са директором Канцеларије за Јужну 
и Централну Европу при Стејт департменту Мартином Мекдауелом. 
Разговарали су о актуелној политичкој ситуацији у Босни и Херцеговини. 
Предсједавајући Звиздић је рекао да је тренутна ситуација у БиХ 
изузетно тешка и да су због антиуставне блокаде рада државних 
институција стопирани сви процеси европских интеграција, економског 
напретка и јачања владавине права. Нагласио је да блокаде морају 
одмах престати јер воде према ескалацији. Рекао је да нечињење у 
спречавању може бити разлог кашњења у благовременом дјеловању.
Мартин Мекдауел је истакао да БиХ има велику подршку САД и да ће 
наставити пружати подршку како би се осигурали мир и стабилност 
земље. Истакао је пуну подршку територијалном интегритету и 
суверенитету БиХ од САД-а и додао да САД желе видјети БиХ као 
функционалну и просперитетну земљу. Рекао је да је потребно 
безусловно прекинути антиуставну блокаду институција БиХ и снажно 
се посветити евроатлантским интеграцијама БиХ.
Дан послије Звиздић је разговарао са директорицом Савјета за 
националну безбједност при Бијелој кући задуженој за Балкан 
и Централну Европу Робин Брукс. Размијенили су мишљења о 
политичкој ситуацији у БиХ и сагласили су се да је неопходно 
зауставити блокаде рада институција БиХ и посветити се сарадњи 
и остваривању приоритета на путу БиХ ка пуноправном чланству у 
Европској унији и НАТО-у. Током разговора, предсједавајући Звиздић 

говорио је и о опасним плановима отимања државних надлежности  
и рушења Оружаних снага, Управе за индиректно опорезивање, Суда 
и Тужилаштва БиХ и посебно се осврнуо на питање државне имовине, 
чији је једини титулар БиХ.
Такође, предсједавајући Звиздић разговарао је са конгресменом 
Шином Малонијем о политичкој ситуацији у БиХ и о активном 
ангажману САД на доприносу изградњи безбједности и стабил-
ности Западног Балкана. Захвалио се на снажној подршци 
америчких конгресмена у помоћи БиХ у спровођењу реформи на 
путу евроатлантских интеграција. Звиздић је рекао да је Босна и 
Херцеговина имала јак замах за остварење циљева усмјерених 
према евроатлантским интеграцијама, даљем јачању демократских 
институција и правне државе, на поштовању људских права и борби 
против корупције, али да је овај прогрес заустављен због антиустав-
не блокаде рада државних институција коју спроводе појединци 
из босанскохерцеговачког ентитета РС. Предсједавајући Звиздић 
упознао је конгресмена Малонија са нелегалним настојањима да се 
државна имовина пребаци на ентитетски ниво. 
Сагласили су се да је то у потпуној супротности са међународним и 
домаћим правом и са одлукама Уставног суда БиХ.
Конгресмен Малони је рекао да САД чврсто стоје иза територијалног 
интегритета и суверенитета БиХ, те да остају стабилан партнер и 
стварна подршка у реализацији евроатлантских циљева, економског 
напретка и јачања владавине права.

Истичући да се ова службена радна посјета дешава у врло значајном 
тренутку и у вријеме врло озбиљне институционалне кризе у нашој 
земљи, чланови колегијума домова Парламентарне скупштине БиХ 
захвалили су се госту на подршци коју сусједна држава пружа нашем 
путу ка евроатлантским интеграцијама. Састанак је био прилика да 
чланови колегијума парламентарних домова изнесу различита виђења 
актуелног тренутка Босне и Херцеговине, апострофирајући прије 
свих осталих питања изборног законодавства и могуће консеквенце 
најновијих одлука Народне скупштине Републике Српске. При томе 
је изражена сагласност да се не ради о нерјешивим проблемима и да 
дијалог о њиховом отклањању треба водити у институцијама Босне и 
Херцеговине а рјешења заснивати на Уставу, релевантним законима и 
пресудама међународних и домаћих судова.

У више наврата, премијер Пленковић је у разговору нагласио пуну 
подршку Републике Хрватске територијалном интегритету и сувере-
нитету Босне и Херцеговине истичући да ће сусједна држава увијек 
подржавати све што, како је рекао, може ићи брже и боље. Изразио је 
задовољство што је био у прилици да се упозна са различитим угловима 
гледања на реалност и нагласио да сусједна Хрватска са забринутошћу 
гледа на ситуацију у нашој земљи те жели максимално помоћи да се 
она учини бољом.
Током разговора је истакнута потреба да се привредна сарадња 
двије пријатељске земље подигне на још виши ниво а као могући 
модел за боље међусобно упознавање са потенцијалима истакнут је 
најављени пословни форум који би окупио већи број привредника 
из обје земље.

Активности предсједавајућег Представничког дома ПСБиХ Дениса Звиздића током учешћа на 
20. Парламентарно-безбједносном форуму у Вашингтону

Чланови колегијума домова Парламентарне скупштине БиХ разговарали 
са предсједником Владе Републике Хрватске Андрејем Пленковићем

МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИМЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ

a

Чланови колегијума 
Представничког дома и 

Дома народа Парламентарне 
скупштине БиХ примили су

13. децембра делегацију
Владе Републике Хрватске
коју је предводио премијер 

Андреј Пленковић. 
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Предсједавајући Представничког дома Парламентарне скупштине 
БиХ Денис Звиздић састао се 16. децембра у Дубаију са предсједником 
Федералног националног вијећа Уједињених Арапских Емирата 
Сакром Гобашем.
Предсједавајући Звиздић информисао је предсједника Гобаша о 
актуелној политичко-економској ситуацији у БиХ и региону, те га је 
упознао и са главним спољнополитичким приоритетима наше земље. 
Истакао је пријатељске и добре билатералне односе БиХ и УАЕ и 
додао да постоји велики простор за унапређење економске сарадње 
и трговинске размјене. 
Предсједник Федералног националног вијећа УАЕ Сакр Гобаш рекао 
је да Босну и Херцеговину види као пријатељску земљу и нагласио да 
жели још већи просперитет и напредак наше земље. Додао је да ће 
УАЕ увијек подржавати БиХ на путу евроатлантских интеграција.
Разговарали су и о побољшању сарадње у секторима пољопривреде, 
енергетике, транспорта, индустрије и туризма. Рекли су да је 
потребно организовати сусрете привредника путем бизнис форума и 
сарадње између трговинских комора. Сагласили су се да је потребно 
унаприједити сарадњу између Парламентарне скупштине БиХ и 
Федералног националног вијећа УАЕ. 

Предсједавајући Звиздић се током обраћања посебно захвалио 
домаћинима који су помогли у припремама босанскохерцеговачког 
наступа на EXPO и честитао на изврсној организацији најпознатије 
свјетске изложбе. Рекао је да је Босна и Херцеговина земља која 
има вриједно културно-историјско насљеђе и да представља мјесто 
преплитања три велике цивилизације и четири велике религије.
“Моја земља је одувијек била позната као мост између Истока и 
Запада, док је њен главни град Сарајево познат због културног 
диверзитета и изванредних сакралних и свјетовних споменика. Због 
тога смо ми у Босни и Херцеговини постали најбољи примјер како људи 
различитих религија могу живјети заједно, чувати свој идентитет и 
стално обнављати своје културно насљеђе”, рекао је током обраћања 
предсједавајући Звиздић и позвао присутне да замисле земљу у 
срцу Европе, на размеђи свјетова, са изванредним географским 
положајем, земљу чије је 50% површине прекривено дивним шумама, 
земљу која има више од 280 ријека, од којих су неке најљепше у 
Европи, земљу која има више од 100 језера, која има 4 национална 
парка и два велика парка природе и у којој се налази посљедња 
прашума у Европи, која има стотине националних споменика и богато 
културно-историјско насљеђе, која има 4 споменика на листи свјетске 
културне баштине УНЕСКО-а, која има нобеловце и оскаровце и у 
којој су одржане Зимске олимпијске игре 1984. године, у којој живе 
срдачни, паметни и талентовани људи. “Ако сте замислили државу са 
оваквим природним и културним богатствима и потенцијалима које 

сам описао, онда требате знати да таква држава постоји и да се зове 
Босна и Херцеговина”, рекао је предсједавајући Звиздић.
Говорећи о визији будућности Босне и Херцеговине, предсједавајући 
Звиздић је рекао да највећи дио грађана Босне и Херцеговине 
будућност своје земље види у евроатлантским интеграцијама и да 
очекује да ће БиХ у наредном периоду и постати дио Европске уније, 
којој по свом географском али и стратешком положају и припада.
На крају обраћања предсједавајући Звиздић је позвао присутне 
да дођу и посјете Босну и Херцеговину, земљу добрих, паметних, 
племенитих, вриједних и талентованих људи и да упознају њене 
цивилизацијске вриједности, као и инвестиционе могућности које 
можемо понудити.
“Позивам вас, посебно инвеститоре, да будете дио лијепе приче о 
напретку и развоју Босне и Херцеговине која је увијек била мост 
између Истока и Запада и мјесто сусрета и заједничког живота људи 
различитих вјера. То треба бити и у будућности -  како у економском 
тако и у културном смислу”, рекао је предсједавајући Звиздић.
Националном дану Босне и Херцеговине присуствовао је први 
замјеник предсједавајућег Федералног националног вијећа Уједи-
њених Арапских Емирата Хамад Ахмад Ал Рахуми. 
EXPO 2020 у Дубаију ће трајати до 31. марта 2022. године и највећа је 
досад организована свјетска изложба на којој учествују 192 државе 
са свих континената. Очекује се да ће EXPO 2020 у Дубаију посјетити 
више од 25 милиона људи из цијелог свијета.

Предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Денис Звиздић састао се у 
Дубаију са предсједником Федералног националног вијећа УАЕ

На Националном дану БиХ у оквиру EXPO 2020 у Дубаију Денис Звиздић 
истакао да је БиХ мост између Истока и Запада

Предсједавајући Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ 
Денис Звиздић говорио је 18. децембра на Националном дану

Босне и Херцеговине који је одржан у Дубаију у оквиру EXPO 2020. 
Национални дан БиХ представљао је јединствену прилику да се, у 

оквиру највеће свјетске изложбе у историји, промовише наша држава,
њена привреда, култура, умјетност и туристичке дестинације.

МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ

Предсједник Гобаш подржао је приједлог предсједавајућег Звиздића 
да се отвори амбасада УАЕ у БиХ и успостави реципрочни безвизни 
режим за грађане Босне и Херцеговине који желе посјетити УАЕ. 
Предсједавајући Звиздић позвао је предсједника Гобаша да у 
наредном периоду посјети Босну и Херцеговину.
Састанку је присуствовао и амбасадор БиХ у УАЕ Шериф Мујкановић.
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Видео-састанци

Остали протоколарни сусрети 

12. октобар, предсједавајући Делегације Парламентарне скупштине БиХ у Парламентарној скупштини НАТО-а Асим Сарајлић и члан Делегације 
Никола Ловриновић учествовали су, у онлајн форми, у раду 67. годишњег засједања ПСНАТО-а, које је одржано у Лисабону.

15. октобар, предсједавајући Делегације Парламентарне скупштине БиХ у Парламентарној скупштини Централноевропске иницијативе Лазар 
Продановић учествовао је, у онлајн форми, на засједању ПСЦЕИ-ја, које је одржано у Херцег Новом.

11. новембар, предсједавајући Комисије за спољне послове Представничког дома ПСБиХ Сафет Софтић учествовао је на онлајн Интер-
парламентарном састанку о будућности европских интеграција земаља Западног Балкана, који је одржан у организацији предсједавајућег 
Комисије за спољне и европске послове Представничког дома Парламента Италије Пјера Фасине.

22. новембар, предсједавајући Делегације Парламентарне скупштине БиХ у Интерпарламентарној унији Сафет Софтић учествовао је на видео-
састанку Групе12+, најзначајнијег законодавног органа унутар Интерпарламентарне уније.

1. децембар, чланица Делегације Парламентарне скупштине БиХ у Парламентарној скупштини Савјета Европе Сњежана Новаковић Бурсаћ 
учествовала је на онлајн сједници Комитета ПССЕ за социјална питања, здравство и одрживи развој.

14. децембар, посланик у Представничком дому ПСБиХ Јасмин Емрић учествовао је у својству члана на састанку Генералног одбора за 
економију, инфраструктуру и енергетику Процеса сарадње у Југоисточној Европи који је у форми видео-конференције одржан у Београду.

12. октобар, предсједавајући Дома народа ПСБиХ Бакир Изетбеговић састао се са представницима Вијећа конгреса бошњачких интелектуалаца, 
Хрватског народног вијећа БиХ, Српског грађанског вијећа – Покрет за равноправност и Форума парламентараца БиХ 1990. На састанку је 
разговарано о приједлогу принципа за измјене Устава БиХ, које су ове невладине организације усагласиле и доставиле представницима 
релевантних домаћих и међународних институција, а који се односе на прилагођавање Устава БиХ и изборног законодавства БиХ европским 
демократским стандардима и јачање владавине права.

13. октобар, замјеник предсједавајућег Дома народа ПСБиХ Драган Човић сусрео се са Дервом Сејдићем, предсједником ромског информативног 
центра “Кала Сари”. На састанку се разговарало о актуелним политичким сусретима и дијалогу с највишим домаћим и међународним политичким 
представницима о измјени Изборног закона БиХ, које морају отклонити све облике наметања, мајоризације и дискриминације, те у потпуности 
омогућити активна и пасивна бирачка права свима у Босни и Херцеговини.

13. октобар, замјеник предсједавајућег Дома народа ПСБиХ Драган Човић у одвојеним сусретима примио је у наступну посјету амбасадора 
Јапана у БиХ Макотоа Итоа, као и амбасадора Руске Федерације у БиХ Игора Калабухова.

13. октобар, предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Денис Звиздић примио је у наступну посјету замјеницу шефа Мисије у Амбасади САД 
у БиХ Деборах Менути, с којом је разговарао о актуелној политичкој и економској ситуацији у БиХ, те о блокади и застоју БиХ на путу ка европским 
интеграцијама.

15. октобар, предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Денис Звиздић састао се са вишом савјетницом за људска права у Канцеларији 
резидентне координаторке Уједињених нација у БиХ Агнес Пицод.

19. октобар, замјеник предсједавајућег Представничког дома ПСБиХ Небојша Радмановић примио је у наступну посјету замјеницу шефа Мисије 
у Амбасади САД у БиХ Деборах Менути. Саговорници су размијенили мишљења о актуелној политичкој ситуацији у Босни и Херцеговини.

27. октобар, предсједавајући Дома народа ПСБиХ Бакир Изетбеговић састао се са муфтијом Арапске Републике Египат Шавкијем Ибрахимом 
Абделкаримом Аламом. Истог дана, предсједавајући Изетбеговић примио је у наступну посјету амбасадора Републике Словеније у БиХ Дамијана 
Седара.

5. новембар, предсједавајући Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ и предсједавајући Делегације Парламентарне скупштине БиХ у 
Парламентарној скупштини НАТО-а Асим Сарајлић примио је у наступну посјету амбасадора Исламске Републике Пакистан Ахтара Јамила Раоа.

10. новембар, замјеница предсједавајућег Представничког дома ПСБиХ Борјана Кришто примила је у наступну посјету замјеницу шефа Мисије 
у Амбасади САД у БиХ Деборах Менути, с којом је разговарала о актуелној политичкој ситуацији, са посебним нагласком на тренутну кризу у 
Босни и Херцеговини, европске и евроатлантске интеграције, те реформу изборног законодавства.

12. новембар, предсједавајући Комисије за спољне послове Представничког дома ПСБиХ Сафет Софтић примио је у наступну посјету амбасадора 
Републике Италије у БиХ Марка ди Руцу.

23. новембар, предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Денис Звиздић примио је у наступну посјету новоименованог амбасадора 
Исламске Републике Пакистан у БиХ Ахтара Јамила Раоа.

29. новембар, предсједавајући Заједничке комисије за европске интеграције Парламентарне скупштине БиХ Никола Ловриновић разговарао 
са замјеником министра спољних послова Републике Турске Фаруком Кајмакчием.

1. децембар, предсједавајући Комисије за спољне послове Представничког дома ПСБиХ Сафет Софтић разговарао је са специјалном 
представницом Министарства иностраних послова Народне Републике Кине Сио Јуџен.

1. децембар, предсједавајући Представничког дома ПСБиХ Денис Звиздић састао се с амбасадорком Републике Аустрије у БиХ Улрике Хартман. 
Разговарали су о билатералној сарадњи између двије земље и закључили да је добра и да постоји велики простор за унапређење сарадње у 
свим областима.

МЕЂУНАРОДНЕ АКТИВНОСТИ
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На 76. сједници Савјета националних мањина Босне и Херцеговине, 
која је одржана 25. октобра, примљена је к знању Информација 
о могућностима рјешавања проблема финансирања и издвајања 
дијела средстава у Закону о буџету институција БиХ и међународних 
обавеза БиХ с циљем осигурања финансирања и опстанка удружења 
националних мањина у Босни и Херцеговини, коју је презентовао 
представник Министарства финансија и трезора БиХ. У оквиру тачке 
дневног реда која се односила на разматрање могућности рјешавања 
проблема представљања националних мањина од нелегитимних 
представника мањина, чланови Савјета усвојили су закључак којим 
осуђују сваки вид злоупотребе права националних мањина у Босни 
и Херцеговини, те позивају правосудне институције да реагују 
и санкционишу оне особе које, изјашњавајући се истовремено 
и као припадници конститутивног народа и као припадници 
неке националне мањине, злоупотребљавају право националних 
мањина ради стицања материјалне или неке друге користи. Савјет 
националних мањина БиХ одлучио је да овај закључак упути 
Интерресорној радној групи за измјену изборног законодавства БиХ. 
Чланови Савјета националних мањина БиХ донијели су и одлуку да 
упуте телеграм саучешћа градоначелнику Брчко Дистрикта БиХ и 
породицама трагично страдалих у пожару у Брчком. 
На 77. сједници, која је одржана 19. новембра, примљен је к знању 
договор о динамици израде редовних годишњих извјештаја и планова 
Савјета националних мањина БиХ. Савјет националних мањина БиХ 
усвојио је закључак да се Министарству правде Федерације БиХ и 
Парламенту Федерације БиХ упути захтјев да се изјасне о томе на 
основу којих аката је регулисан избор чланова Савјета националних 

мањина Федерације БиХ, те упућен позив за избор новог Савјета 
националних мањина Федерације БиХ. Усвојен је закључак да се Савјет 
националних мањина БиХ обрати Суду БиХ са упитом о томе шта је 
урађено у случају малољетне Ромкиње из Сарајева Мериме Мучишта, 
која је нестала почетком септембра ове године. У вези с иницијативом 
за одржавање сједнице Савјета националних мањина БиХ у Бањој 
Луци, те састанка са представницима Савјета националних мањина 
Републике Српске, Закључено је да се термин одржавања сједнице и 
састанка у Бањој Луци договори у јануару или фебруару 2022. године. 
С дневног реда сједнице, због одсуства представника надлежног 
министарства, скинуто је разматрање могућности рјешавања проблема 
финансирања и издвајања дијела средстава у Закону о буџету 
институција БиХ и међународних обавеза БиХ с циљем осигурања 
финансирања и опстанка удружења националних мањина у Босни и 
Херцеговини.
Савјет је на 78. сједници, која је одржана 9. децембра, усвојио Нацрт 
приједлога извјештаја о раду Савјета националних мањина БиХ за 
2021. годину и Нацрт приједлога плана рада Савјета националних 
мањина БиХ за 2022. годину. Чланови Савјета националних мањина 
БиХ разговарали су истог дана  са представницима Комитета експерата 
Савјета Европе о примјени Европске повеље о регионалним или 
мањинским језицима у Босни и Херцеговини. Представници Комитета 
експерата Савјета Европе Лусин Каратиан, Алберт Браншадел и Јанос 
Бабитy занимали су се за примјену Европске повеље о регионалним 
или мањинским језицима, коју је Босна и Херцеговина ратификовала 
2010. године, чиме је као држава преузела значајне обавезе у вези са 
заштитом права припадника националних мањина.

Чланови Независног одбора Парламентарне скупштине БиХ 
разматрали су на 6. сједници, која је одржана 26. октобра, садржај 
четири e-maila упућена на службену адресу овог парламентарног 
тијела. Са дневног реда сједнице скинуто је разматрање Извјештаја 
са састанка чланова Независног одбора са руководством Државне 
агенције за истраге и заштиту, као и Информација о посјети чланова 
Независног одбора сједишту Граничне полиције БиХ. 
На 7. сједници, која је одржана 24. новембра, чланови су упознати са 
садржајем Дописа Правобранилаштва БиХ, број: 03-4-10-4-П-362/19 
од 12. новембра 2021. године. У оквиру текућих питања, усаглашен је 

закључак да ће се од полицијских агенција, које су у надлежности 
дјеловања Независног одбора, затражити да до наредне сједнице 
Независног одбора доставе програм рада за 2022. годину.
Чланови Независног одбора Парламентарне скупштине БиХ су на 
8. сједници, која је одржана 14. децембра, разматрали представку 
број: 05/1-50-17-2147/21 од 07. 12. 2021. године. У вези са овом 
представком, Независни одбор утврдио је да није надлежан да 
поступа по њој. Чланови Независног одбора постигли су договор да 
се наредна сједница овог парламентарног тијела одржи у јануару 
2022. године.

Савјет националних мањина БиХ

Поводом 5. новембра, Свјетског дана ромског језика, Савјет 
националних мањина Босне и Херцеговине издао је саопштење 
за јавност у коме подсјећа на потребу очувања ромског језика и 
културе, као и на обавезу организовања наставе на ромском језику 
у школама у Босни и Херцеговини.
“Поводом овог празника, Савјет националних мањина БиХ жели да 
подсјети на чињеницу да је поштивање и учење матерњег језика 
загарантовано свим мањинама у Босни и Херцеговини у складу са 
Европском повељом о заштити регионалних и мањинских језика.
Нажалост, у нашој земљи ромска историја, култура и језик још 
увијек нису дио наставног процеса, нити је осигуран довољан број 
предавача ромског језика у школама у Босни и Херцеговини. С 
тим у вези, кроз одговарајуће програме на државном нивоу, као 
и на нижим нивоима власти, потребно је радити на едукацији 
наставног кадра с циљем да се у Босни и Херцеговини, свугдје тамо 
гдје је могуће и гдје постоји интересовање ромске заједнице, у 
наставни програм уведе изучавање ромског језика са елементима 
националне културе”, каже се између осталог у саопштењу Савјета 
националних мањина БиХ.
Поводом 9. новембра, Међународног дана борбе против 
фашизма и антисемитизма, Савјет националних мањина Босне и 

Херцеговине упутио је саопштење за јавност.
“Међународни дан борбе против фашизма и антисемитизма, који 
се у свијету обиљежава као дан сјећања на злогласну “Кристалну 
ноћ” из 1938. године, односно на почетак Холокауста над Јеврејима, 
представља обавезу за све нас да останемо посвећени сјећању и 
одавању почасти жртвама фашизма и нацизма.
Истовремено, достојанствено обиљежавање овог датума дужност 
је сваке демократске и цивилизоване државе, у којој се поштују 
људска и грађанска права, права националних мањина, и у којој 
су све институције власти, као и представници цивилног друштва, 
фокусирани на борбу против политика којима се шири мржња, 
нетрпељивост, страх и насиље према другим и другачијим.
Обиљежавајући Међународни дан борбе против фашизма и 
антисемитизма и сјећајући се невиних жртава нацистичких и 
свих других тоталитарних режима у свијету, Савјет националних 
мањина БиХ апелује на поштовање Уставом БиХ и другим 
међународним конвенцијама гарантованих људских права и 
основних слобода, као и на примјену свих домаћих закона и 
међународних докумената којима се забрањује и кажњава сваки 
облик дискриминације, посебно расне, вјерске и националне”, 
наводи се у саопштењу Савјета националних мањина БиХ.

Саопштења Савјета националних мањина БиХ

Независни одбор као независно тијело полицијске структуре БиХ

ПОСЕБНА И НЕЗАВИСНА ТИјЕЛАПОСЕБНА И НЕЗАВИСНА ТИјЕЛА
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Парламентарни војни повјереник Босне и Херцеговине Бошко 
Шиљеговић и генерални инспектор Министарства одбране БиХ 
бригадни генерал Мирсад Ахмић учествовали су, у онлајн форми, у 
раду 13. међународне конференције омбудсмена за оружане снаге 
(ICOAF) која је почела 19. октобра. Међународну конференцију, чији 
су организатори били Женевски центар за демократску контролу 
оружаних снага (DCAF) и Генерални инспекторат одбране Аустралије, 
отворили су директор DCAF-a амбасадор Томас Гербер и командант 
Оружаних снага Аустралије генерал Ангус Кемпбел. Учесници 
конференције, током пет дана засједања, разговарали су о заштити 
људских права припадника оружаних снага, те о учешћу институција 
омбудсмена за оружане снаге у изградњи капацитета који пружају 
веће оперативне могућности. Посебно се разговарало и о поштовању 
законских рјешења која дефинишу статус војног персонала који борави 
у касарнама.

На 9. сједници Одбора за жалбе грађана на рад полицијских 
службеника у полицијским тијелима БиХ, која је одржана 14. октобра, 
разматрано је 18 жалби на рад и поступање полицијских службеника 
Граничне полиције БиХ. Чланови Одбора утврдили су неоснованост 
жалби у 17 разматраних предмета, док је једна разматрана жалба 
оцијењена као основана. Разматрање три жалбе на рад и поступање 
полицијских службеника Граничне полиције БиХ одгођено је за 
наредну сједницу Одбора за жалбе грађана.
На 10. сједници, која је одржана 4. новембра, разматрано је укупно 
18 жалби, од којих се двије жалбе односе на рад и поступање 
полицијских службеника Државне агенције за истраге и заштиту 
(СИПА), а 16 жалби на рад и поступање полицијских службеника 
Граничне полиције БиХ. Од 16 жалби на рад и поступање полицијских 
службеника Граничне полиције БиХ, Одбор је оцијенио да су три 

основане, а 13 неосновано. Одбор је оцијенио неоснованим обје 
жалбе на рад и поступање полицијских службеника СИПА-е.
Одбор за жалбе грађана Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине на 11. сједници, која је одржана 14. децембра, 
разматрао је укупно 31 жалбу на рад полицијских службеника у 
полицијским тијелима Босне и Херцеговине. Одбор је разматрао 
двије жалбе на рад и поступање полицијских службеника Дирекције 
за координацију полицијских тијела БиХ. Обје те жалбе оцијењене 
су као неосноване. Разматрана је једна жалба на рад и поступање 
полицијских службеника Државне агенције за истраге и заштиту 
(СИПА), која је оцијењена као основана. Одбор је размотрио и 28 
жалби на рад и поступање полицијских службеника Граничне 
полиције БиХ, од којих су три оцијењене као основане, док је 25 
жалби оцијењено неоснованим.

На 69. сједници Независне комисије за праћење услова боравка у 
заводима, поступање и поштовање људских права лица над којима 
се извршавају кривичне санкције и друге мјере које је изрекао у 
кривичном поступку Суд Босне и Херцеговине, страни судови за 
дјела предвиђена Кривичним законом Босне и Херцеговине или 
међународним уговором чија је потписница Босна и Херцеговина или 
други суд у складу са законом Босне и Херцеговине, која је одржана 21. 
октобра, усвојен је Извјештај о најављеној посјети Заводу за извршење 
кривичних санкција, притвора и других мјера БиХ. Чланови Независне 
комисије примили су к знању Допис Завода за извршење кривичних 
санкција, притвора и других мјера БиХ број: 03-15-1-1456-16/21 од 13. 

07. 2021. године. На сједници је утврђен и План активности за новембар 
2021. године.
На 70. сједници, која је одржана 10. новембра, утврђен је одговор на 
представку затвореника Завода за извршење кривичних санкција, 
притвора и других мјера БиХ, број: 05/6-50-17-1633/21 од 13. 08. 2021. 
године. Утврђени одговор биће прослијеђен подносиоцу представке. 
Независна комисија усвојила је и План активности за децембар 2021. 
године.
На 71. сједници, одржаној 8. децембра, усвојен је План рада Независне 
комисије за 2022. годину. Утврђен је и План активности Независне 
комисије за јануар 2022. године

Парламентарни војни повјереник БиХ

Одбор за жалбе грађана на рад полицијских службеника у полицијским тијелима БиХ

Независна комисија за праћење услова боравка у заводима, поступање и поштовање 
људских права лица над којима се извршавају кривичне санкције и друге мјере...

ПОСЕБНА И НЕЗАВИСНА ТИјЕЛАПОСЕБНА И НЕЗАВИСНА ТИјЕЛА

Парламентарни војни повјереник БиХ Бошко Шиљеговић примио је 13. 
децембра у наступну посјету новоименованог војног аташеа Савезне 
Републике Њемачке у БиХ, потпуковника Франца Јосефа Нотла. Током 
састанка  Шиљеговић је упознао потпуковника Нотла са активностима 
Канцеларије парламентарног војног повјереника БиХ, као и са стањем 
људских права припадника Оружаних снага БиХ. Разговарано је и о 
актуелним питањима с којим се парламентари војни повјереник БиХ 
среће у раду са припадницима Оружаних снага БиХ. Размијењена 
су мишљења и о неким актуелним питањима чије би рјешавање 
омогућило припадницима Оружаних снага БиХ ефикаснији рад и 
дјеловање, а што се, прије свега, односи на модернизацију опреме, 
побољшање услова за живот и рад у касарнама, као и на рјешавање 
статусних питања, посебно оних која се односе на повећање плата и 
побољшање животног стандарда.
Парламентарни војни повјереник БиХ Бошко Шиљеговић разговарао 
је 21. децембра са генералним инспектором Министарства одбране 
БиХ бригадним генералом Мирсадом Ахмићем о наставку сарадње 
и будућим активностима Канцеларије парламентарног војног 
повјереника БиХ и Генералног инспектората Министарства одбране 
БиХ. Теме састанка биле су и оцјене стања људских права, стања 
персонала, те модалитети рјешавања статусних питања припадника 
Оружаних снага БиХ. Изражено је задовољство успјешном сарадњом, 
међусобним разумијевањем и реализацијом преузетих обавеза које 
су имале за циљ побољшање услова у којим живе и раде припадници 
Оружаних снага БиХ. Размотрене су и могућности унапређења сарадње 
у 2022. години, те наглашено да ће и Канцеларија парламентарног 
војног повјереника БиХ и Генерални инспекторат Министарства 
одбране БиХ уложити додатне напоре у рјешавању проблема који су 
препознати током пандемије изазване вирусом корона.
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Чланови Колегијума Секретаријата Парламентарне 
скупштине БиХ: секретар Заједничке служне  Мирза 
Имамовић, секретарка Дома народа Гордана 
Живковић и секретар Представничког дома Марин 
Вукоја учествовали су 22. октобра у Атини на састанку 
генералних секретара парламената земаља чланица 
Савјета Европе. На састанку генералних секретара, 
који је одржан у оквиру Конференције предсједника 
парламената земаља чланица Савјета Европе, 
размијењена су искуства о раду парламената у вријеме 
пандемије вируса корона, те дате смјернице за 
функционисање највиших законодавних институција 
у времену након пандемије. Генерални секретари 
парламената држава чланица Савјета Европе 
расправљали су и о Извјештају о раду Европског центра 
за парламентарно истраживање и документацију 
(ЕЦПРД) у периоду 2019 – 2021, као и о приоритетима и 
програму рада ЕЦПРД-а за наредне двије године.

Чланови Колегијума Секретаријата ПСБиХ учествовали на састанку
генералних секретара парламената земаља чланица Савјета Европе

Делагација Института за језик УНСА посјетила је 24. 
новембра Библиотеку Парламентарне скупштине БиХ. 
Посјета је била уприличена поводом обиљежавања 
Дана државности Босне и Херцеговине, а с циљем 
успостављања сарадње у оквирима библиотечке и 
издавачке дјелатности. 
Разговор је протекао у радној и пријатељској 
атмосфери, а саговорници су препознали сличне 
активности у оквиру издавачке дјелатности и ври-
једности архивирања грађе.
Гостима је презентован рад Библиотеке Парла-
ментарне скупштине БиХ, те је истакнуто да садржи 
око три хиљаде библиотечких јединица: књига, 
периодике, аудиовизуелних издања и електрон-
ских база података из области права, политике, 
међународних односа, јавне управе, европских 
интеграција, економије, социологије, историје, 
географије и других. 

Делагација Института за језик УНСА у посјети Библиотеци ПСБиХ

Том приликом директор Института за језик Јасмин Хоџић уручио је Библиотеци 
ПСБиХ поклон књиге, вриједна и актуелна издања Института. Захваљујући се на 
донацији, секретар Заједничке службе Секретаријата ПСБиХ Мирза Имамовић 
поклонио је Институту књиге чији је издавач Парламентарна скупштине БиХ.

Током 2021. године право на пензију стекле су три запосленице 
Секретаријата Парламентарне скупштине БиХ. 
Љерка Бојић, руководилац Сектора за друга парламентарна 
тијела (дипломирани журналиста), засновала је радни однос у 
Парламентарној скупштини БиХ 1. маја 2012, а 10. августа 2021. 
године стекла је услове за пензију.
Мерџана Иглица, секретарка Комисије за спољне послове 
Представничког дома ПСБиХ, (професор француског језика), 

засновала је радни однос у највишем законодавном органу БиХ 
15. марта 2002. године, док је услове за пензију стекла 24. августа 
2021. године.
Такође, руководилац Сектора за међународне односе и про-
токол Мирсада Букарић Ковачевић (дипломирани професор 
арапског језика и књижевности), засновала је радни однос у 
Парламентарној скупштини БиХ 12. фебруара 2007. године, док је 
услове за пензију стекла 15. октобра 2021. године. 

У 2021. години пензионисана три запослена у Секретаријату ПСБиХ 
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Преминула Аида Користовић, бивша секретарка 
Заједничке службе ПСБиХ

Аида Користовић, бивша секретарка Заједничке службе Парламентарне скупштине БиХ, 
преминула је 23. октобра у 53. години након дугогодишње битке са тешком болешћу. Аида 
Користовић рођена је у Сарајеву 19. 07. 1969. године, гдје је завршила основну школу, Другу 
гимназију и Правни факултет. Магистрирала је на Факултету политичких наука Универзитета 
у Сарајеву.
Функцију секретара Заједничке службе Парламентарне скупштине БиХ обављала је од маја 
2015. до јуна 2016. године. Такође, била је запосленица Градске управе Града Сарајева гдје 
је, између осталог, радила као стручни сарадник за протоколарне послове у Стручној служби 
градоначелника, координатор послова у Одјељењу за протоколарне послове, координатор 
за организацију Европског омладинског мировног самита и шефица протокола у Кабинету градоначелника. Учествовала је у 
организацији манифестација политичког, празничног, комеморативног, привредног, спортског, културног и другог карактера.
Џеназа Аиде Користовић обављена је 25. октобра на гробљу Влаково уз присуство родбине, пријатеља, комшија и радних колега.

Преминуо некадашњи делегат у Дому народа ПСБиХ 
Винко Радовановић

Винко Радовановић, некадашњи делегат у Дому народа ПСБиХ, преминуо је 24. октобра у 
64. години. Радовановић је рођен 3. августа 1957. године у Сарајеву. Гимназију је завршио на 
Илиџи, а Медицински факултет у Сарајеву 1983. године. 
У мандату од 2000. до 2002. године био је посланик у Народној скупштини РС-а, а у мандату 
од 2002. до 2006. године делегат у Дому народа Парламентарне скупштине БиХ.
Функцију градоначелника Источног Сарајева обављао је у мандату од 2008. до 2012. године. 
У 2017. години обављао је функцију потпредсједника Скупштине града Источно Сарајево, 
а прије тога био је и замјеник градоначелника Источног Сарајева. Од 2018. године изабран 
је за амбасадора БиХ у Црној Гори. Након тога био је запослен у Градској управи Источног 
Сарајева као савјетник градоначелника. 
Сахрана уз присуство родбине, пријатеља, комшија и радних колега одржана је 25. октобра на породичном гробљу Војковићи-Грлица.

Преминуо некадашњи делегат у Дому народа ПСБиХ 
Хасан Ченгић

Некадашњи делегат у Дому народа ПСБиХ Хасан Ченгић преминуо је 7. новембра у 64. 
години. Ченгић је рођен 1957. године у Фочи, а завршио је Исламски теолошки факултет у 
Сарајеву. 
Од 1988. до 1990. радио је у Исламском центру у Загребу. Од 1990. до 1992. обављао је 
функцију техничког, а потом и генералног секретара у Централи Странке демократске акције. 
Од фебруара до децембра 1996. био је замјеник министра одбране Федерације БиХ.
У периоду од 1998. до 2002. био је члан Парламента Федерације БиХ и предсједник Комисије 
за повратак избјеглих и расељених лица, те члан Комисије за одбрану и безбједност при 
Парламенту ФБиХ. Ченгић је био предсједник Сабора Исламске заједнице у БиХ.
У мандату од 2002. до 2006. године био је делегат у Дому народа Парламентарне скупштине БиХ.
Хасан Ченгић укопан је на породичном мезарју Ченгића у родном Оџаку код Устиколине уз присуство породице, комшија и пријатеља.
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